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YEDPA OlAĞAn gEnEl kUrUlU YOĞUn kAtIlImlA gErÇEklEŞti. 
30 YIlDAn bU YAnA YIlAn HikAYEsinE DönEn

tAPU sOrUnU imAr bArIŞI kAnUnUYlA ÇöZülEcEk.

YEDPA İMAR BARIŞI KANUNU İLE 
TAPULARINA KAVUŞUYOR
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Kat mülKiyeti tapularının dağıtılması 
yönetim olaraK ana hedefimizdir

YEDPA’nın en önemli sorunlarından Kat mülki-
yeti tapularının dağıtılması, gerçekleştirdiğimiz 
olağan genel kurulda aldığımız yeni İmar barışı 

kanunundan yararlanma kararı ile sorunun orta-
dan kalkmasını ümit ediyoruz. Yönetim olarak ana 
hedefimiz gerekli tüm çalışmaları yapıp tapu sorunu 
ortadan kaldırmak olacaktır. YEDPA yönetim kurulu 
olarak tapu soruna yönelik yoğun çabalarımız oldu 
sorunla ilgili çevre ve şehircilik bakanı, bakanlar, be-
lediye başkanları gibi birçok kişiyi YEDPA’da ağırladık 
ve gerekli adımları attık, konunun muhatapları bizi 

haklı görmüşlerdir, YEDPA kaçak statüde olmayan 
tüm işlemlerini tamamlamış yasal bir statüde olan bir 
bina olmasına rağmen ilerleme kaydedemedik. İmar 
barışı kanunu bizi bir nebze rahatsız etse de tapu 
sorunumuzu en kısa vadede ve sorunsuz çözüm ola-
rak görmekteyiz. Yönetim ve YEDPA’lı ortaklarımızla 
büyük oy çoğunluğu ile aldığımız imar barışından 
yararlanma kararı tapu sorununu daha kısa vadede 
çözeceğini umut ediyoruz, üyelerimizin en iyi kararı 
verdiklerini düşünüyoruz. 

Bundan sonra bize düşen görev süreci en iyi şekilde 
takip edip asıl amacımız olan tapuların dağıtılması 
olacak, yönetim kurulu arkadaşlarımız ile konuyu hakim 
durumdayız, para toplama sürecimiz olacak gerekli alt 
yapı çalışmalarımızı hazırlamıştık bu süreçte aksamala-
rımız olmaz, o süreci kısa sürede geçersek YEDPA’lılar 
açısından dönüm noktası diye bileceğimiz tapu sorunu 
çözmüş olup YEDPA tapularına kavuşmuş olacaktır.

Geçmişe yönelik bakarsak 2017 yılında YEDPA’nın 
tapu iskan ve arsa ile ilgi sorunlarının çözümüne 
kavuşturmak için çalışmalara devam edildi. “Bu 
kapsamda Ataşehir Belediyesi, İstanbul Büyükşehir 
Belediyesi, Çevre ve Şehircilik Bakanlığı ve önemli 

değerli yedpa’lı ortaKlarımız, yedpa seKtörel Kümelenmenin 
en güzel örneKlerinden ve ülKemizin en önemli ticaret 
merKezlerindendir. ana gündem maddesi olaraK yer alan 
yedpa tapu sorunu, yönetim olaraK önceliKli ve en önemli 
görevlerimiz oldu. imar Barışı Kanunuyla ile alınan 
Karar yedpa açısından son derece önemli ve Belirleyicidir.  
özeliKle imar Barışı’nın gündeme geldiği günden Bu yana 
Konuyu tüm muhatapları ile detaylı Bir şeKilde KonuşaraK 
gereK istanBul’da gereK anKara da Konuyu görüştüK 
ve yedpa’ya en iyi KatKıyı sağlayacaK şeKilde yedpa’lı 
ortaKlarımız ile paylaşıyoruz.

BAŞKANDAN

yedpa ticaret merKezi 
yönetim Kurulu BaşKanı  salih atılgan
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Saygılarımla,
Salih Atılgan

olduğuna inandığımız siyasi partiler, diğer kurum ve 
kuruluşların yöneticileriyle YEDPA içinde ve ilgili ku-
rumlarda toplantı ve görüşmeler yapıldı. Eksik kalan 
hisselerle ilgili süreç takip edilmiş, iştirakçi olunan 
şirketin hisseleri YEDPA arsası üzerine mahkeme 
kararı ile geçirilmiştir. Ana binada tek hak sahibi 
YEDPA’ olmuştur” 

YEDPA’nın sorunun çözümünde Çevre ve Şehircilik 
Bakanlığı ile görüşmelerine devam edildi. Bakan 
Bey’in YEDPA ziyaretinden sonra, İstanbul ve 
Ankara’da konuyla ilgili milletvekilleri, müsteşarlar 
ve diğer bakanlık yetkilileri ile görüşmelerini devam 
ettirmiştir. Nisan 2018 tarihinde kamuoyunda 
“İMAR BARIŞI” olarak adlandırılan yasal düzenle-
melere YEDPA’nın beklentilerine uygun görüşler 
bildirilmiş, düzenlemenin bu şekilde meclise sevk 
edilmesi sağlanmaya çalışılmıştır. İmar Barışı tapu-
suz ve projesiz binaları kapsamakla beraber, bu tarz 
binalara verilecek yapı kayıt belgesi iskan belgesi 
yerine kabul edileceğinden, YEDPA’da ferdi mülki-
yete geçişin önündeki engelleri ortadan kaldıracak-
tır. Düzenlemede yer alan tapu tahsis belgesinin 
alınmasına yönelik tutarlar, tapusuz ve kaçak binalar 
için anlamlı olsa da YEDPA gibi tapulu ve ruhsatlı 
yasal mevzuata uygun binalarda bu tutar normal 

iskan bedelinin üzerinde talep edilmemesi yönünde 
çalışmalarımız yoğunlaşmıştır. 

Çevre ve Şehircilik Bakanlığı, bölgemizde çok kapsamlı 
çalışmalar başlattı. Bu çalışmalara Ataşehir Belediyesi, 
Kentsel Dönüşüm Genel Müdürlüğü, Tapu kadastro 
genel müdürlüğü, İstanbul Büyükşehir Belediyesi,TBMM 
Bayındırlık, İmar, Ulaştırma ve Turizm Komisyonu katkı 
sağlamaktadır. YEDPA ve üç mahalleyi kapsayan şuyu-
landırma ile ilgili çalışmalar tamamlanma aşamasına 
gelmiştir. Ataşehir Belediyesi bölgede eksik olan 11 bin 
600 metrekare ipotek hissesini tedarik etmeye ve şuyu-
landırmaya yapılacak itirazları ortadan kaldırmaya yönelik 
çalışmalar yapmakta. YEDPA’dan eksik hisselerin tamam-
lanmasına yönelik talep edilen ipotek hisseleri, YEDPA 
açısından bir sorun teşkil etmemekte ve elimizde fazla 
hisse bulunmaktadır. Ataşehir Belediyesi’nin, YEDPA’nın 
İstanbul 3. İdare Mahkemesinin 2005/1496 ve 1497 esas 
numaralı kararları sonucu kazanımları ile ilgili şuyulandır-
maya itiraz etmeyeceğine yönelik taahhüt talebi, YEDPA 
açısından bir sorun teşkil etmemektedir. 

YEDPA içindeki günlük yaşamın daha fonksiyonel ve 
daha kolay olması için işletme bütçesi kapsamında her 
türlü faaliyet değerlendirilmektedir. En ekonomik yön-
temlerle en yüksek fayda sağlanmasına çalışılmıştır.



Yedpa S.S.İstanbul Oto Yedek 
Parçacıları Toplu İşyeri 

Yapı Koop. adına 

imtiyaz Sahibi 
salih sami atılgan 

Yayın koordinatörü 
abdurrahman çınar 

Yazı işleri Müdürü 
cengiz tepebaş 

reklam Müdürü 
sabri ergenecoşar 

YAYın kUrULU 
refik Koç 

Kadir şağbankalem 
mustafa öz 

suat Bayram 
suat önal 

hulusi türker 

kATkı SAĞLAYAnLAr 
erkan aKsoy 
yasin sevinç 

Yapım: Ekonomi 
Ajans Yayıncılık 

pazarlama ve danışmanlık hizmetleri 
adres: fevzi paşa cad. no 2 sarı ap.

Büro girişi d:6   34750 
Küçükbakkalköy – ataşehir – ıstanbul 

tel    : +90 (0) 216 572 60 69 
faks:  +90 (0) 216 576 89 96 

e-posta: info@ekonomiajandasi.net 
a.cinar@ekonomiajandasi.net 

Yönetim Yeri
 mimar sinan mh. üsküdar cd. no:1 

yedpa ticaret merkezi. h cd. no: 86/87 

YEDPA YönEtim kUrUlU imAr 
bArIŞInA YönElik AnkArA’DA 
görüŞmElEr YAPtI

17
yedpa yönetimi, cumhurbaşkanı baş danışmanı 
ahmet selim Köroğlu çevre ve şehircilik bakan yrd 
mücahit demirtaş istanbul milletvekili serkan Bayram
ile ankara tBmm, cumhurbaşkanlığı Külliyesi, çevre 
ve şehircilik Bakanlığında imar barışı konusunda
görüşmeler yapıldı.

milli bir mArkA ülkEmiZi
VE tüm sEktörlErimiZi 
YüksEltEcEk

24
54. motorlu araçlar tamir bakım ve imalat komite üyesi 
ve ito başkan vekili salih sami atılgan’ın ito meclis 
toplantısında yaptığı sunum ve konuşma ile yeni ekonomik 
sistem açıklanmadan önce tüm sektörler açısından nelerin 
değerlendirilmesi gerektiği açısından oldukça belirleyiciydi.

cHP HEYEti YEDPA ticArEt
mErkEZini ZiYArEt Etti18

chp istabul mv. ibrahim Kaboğlu ataşehir Bel.Baş.
yar. sadık Kayhan, abdullah der chp ataşehir ilçe 
başkanı hakkı altınkaynak ve beraberindeki heyet
ticaret merkezimizi ziyaret etmiş olup ticaret 
merkezi ile alakalı istişarede bulunuldu

bAŞAk OtOmOtiV AksEsUAr
YEni ŞUbEsiYlE HiZmEt AĞInI 
gEniŞlEtiYOr

34
2005 yılından bu yana oto aksesuar alanında 
tecrübeli Başak otomotiv yedpa ticaret merkezi
karşısında açtığı yeni şubesiyle hizmet ağını daha 
da genişletmeyi hedefliyor.

YEDPA imAr bArIŞI 
bilgilEnDirmE
tOPlAntIsI YAPIlDI

16
toplantıda söz alan yedpa
yönetim kurulu başkanı salih
atılgan, nisan 2018 tarihinde
kamuoyunda “imar Barışı” olarak
adlandırılan yasal düzenlemelere
yedpa’nın beklentilerine uygun
görüşler bildirilmiş, düzenlemenin
bu şekilde meclise sevk edilmesi
sağlanmaya çalışılmıştır.

Kasım-aralıK  2018

İÇİNDEKİLER
YEDEk PArÇA FiYAtlArI 
YüZDE 50 ArttI, sigOrtA 
FiYAtInA  YAnsItIlAmIYOr

22
sigorta şirketlerinin temel giderlerinden olan yedek parça 
(hasar nedeniyle ödenen) fiyatlarındaki artış yüzde 50’yi 
buldu. tüiK rakamlarına göre yüzde 48.7’lik fiyat tırmanışı 
lüks markalarda yüzde 85’i aştı. hem trafik sigortasındaki 
tavan hem de kaskodaki rekabet nedeniyle bu rakamın 
yarısı bile sigorta primlerine yansıtılamıyor.

ataşehir / istanbul 
telefon: 0216 471 00 20 (5 hat) 

faks: 0216 471 13 13 
e-posta: info@yedpa.com.tr

CTP ve BASKI
creative Basım ltd. şti.

litros yolu 
2.matbaacılar sitesi
zd1 topkapı/istnbul
tel:0212 709 75 25



OtOmObil sEktörü iÇin
sEkiZ öngörü42

geçtiğimiz yıl otomobil sektörü için hareketli 
bir seneydi. 2017 yılında, hem fi rmalar hem de
inovatif piyasa oyuncuları yeni bir hizmet 
olarak mobilitedeki gelişmeler, çevreye 
duyarlı gelecek için güzel konseptler ve akıllı, 
sürücüsüz araçlardaki gelişmeler ile önemli 
adımlar attılar. 2018 yılının da sektör için 
yine hareketli ve oldukça heyecanlı bir sene 
olacağına inanıyoruz. öne çıkan hususlardan 
bazılarını aşağıda listeledik:

OtO YAn sAnAYi HAmmADDEDE 
kUr AlArmI VEriYOr41

taysad Başkanı Kanca, ilk yarıda korkulanın aksine 
yurtdışı talebinde sıkıntı olmadığını ancak,
en büyük sorunlarının türkiye’de üretilmesine 
rağmen dövizle alınan hammaddeden kaynaklı
maliyet artışı olduğunu söyledi.

türkiYE’DE YEDi kiŞiYE
bir OtOmObil DüŞüYOr43

türkiye’de ortalama 7 kişiye 1 otomobil düştüğü 
görülürken, ülke içerisinde ise en yükse
ortalamanın 4 kişiye bir otomobille ankara’da 
olduğu saptandı.

40
ikinci el araç ticareti yapan tacir ve esnaf, 
faaliyetlerini yetki belgesi ile sürdürecek. 
pazarda hizmet kalitesini de artıracak yeni 
dönem için mesleki yeterlilik belgesine 
başvuranlar belgelerini almaya başladı.

ticAri ArAÇlArDA kDV
YüZDE 1’E iniYOr45

otomotiv sektörü iç satışlarda büyük bir gerileme 
yaşarken sektörü canlandıracak müjdeyi hazine ve
maliye Bakanı Berat albayrak verdi. albayrak, 1600 cc 
ve altı motorlu araçlarda da ötv’de 15’er puan
düşürülürken, ticari araçlarda kdv oranın yüzde 1’e 
çekildiğini söyledi.

OtO PAZArInDA kAlitE
bElgE ilE ArtAcAk

OtOmOtiV’DE rEkAbEt
sAtIŞ sIrAlAmAsInI 
DEĞiŞtirDi

38
Bu yılın ocak-eylül döneminde yüzde 26,1 daralan 
otomotiv pazarı, satış rakamlarını korumaya
çalışan markaların yoğun rekabetine sahne oldu. 
farklı kampanyalarla müşterilerin dikkatinin
çekilmeye çalışıldığı yarışta, birçok markanın 
satış sıralamasındaki yeri de değişti.

AVrUPA OtOmObil PAZArI 
ilk 9 AYDA ArttI44

otomotiv distribütörleri derneği (odd), 2018 
eylül ayı avrupa otomobil pazar değerlendirmesi
verilerini açıkladı. avrupa otomobil pazarı 2018 
ocak-eylül döneminde yüzde 2,3 arttı.
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GENEL KURUL

YEDPA İMAR BARIŞI KANUNU İLE 
TAPULARINA KAVUŞUYOR

Toplantıda söz alan YEDPA 
Yönetim Kurulu Başkanı Salih 
Sami Atılgan, Bütün toplantılar-

da ana gündem maddesi olarak yer 
alan YEDPA tapu sorunun yönetim 
olarak öncelikli ve en önemli görev-
lerimiz olduğunu belirti. İmar barışı 
kanunuyla ile alınan karar YEDPA 
açısından son derece önemli ve 
belirleyicidir dedi.

Atılgan; Özelikle imar barışının 
gündeme geldiği günden bu yana 
konuyu tüm muhatapları ile de-
taylı bir şekilde konuşarak gerek 
İstanbul’da gerek Ankara’da konuyu 
görüştük ve YEDPA’ya en iyi katkıyı 
sağlayacak şekilde YEDPA’lı ortakla-
rımız ile paylaşıyoruz. 
YEDPA bölgedeki çarpık kentleşme 
sonucu çevre mahallerin planla-

rının yapılmaması gibi sorunlarla 
tapu sorunundan gerek büyük şehir 
belediyesi gerek daha önce Üm-
raniye Belediyesi, şimdi Ataşehir 
Belediyesi ile sürekli yaptığımız 
görüşmeler sonuçsuz kalmıştır. 
Yaptığımız üst düzey görüşmeler-
de İstanbul Büyükşehir Belediyesi 
ve Ataşehir Belediyesi yetkililerini 
görüştürmemize rağmen maalesef 

YEDPA Olağan Genel Kurulu yoğun katılımla gerçekleşti. 30 yıldan bu yana yılan hikayesine dönen 
tapu sorunu imar barışı kanunuyla çözülecek. YEDPA konferans salonunda gerçekleşen imar 

başı kanuna yönelik toplantıda YEDPA’LI ortakların aldığı ortak kararla imar barışı kanunundan 
yararlanılması yönünde karar alındı. 
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bu süreç ilerleyemedi. Bölgedeki 
planlamaların yapılmamasının ne-
denlerinden bir tanesi de yapılacak 
planın çarpık yapılaşmadan dolayı 
planın bölgeyi memnun edeme-
yeceğidir. Hal böyle olunca süreç 
uzadı, geldiğimiz nokta itibari ile 

2 tane alternatifimiz var. Yönetim 
olarak ikisini de maliyetlendirdik. 
Birinci seçeneğimiz bir türlü sonuç 
alamadığımız yol üzerinden devam 
etmek ve bu yoldan devam etmek 
30 yıldan buyana çözülemeyen bir 
yol sonucu belirsiz ve YEDPA için 
ciddi maliyetler oluşturmaktadır ve 
ilerleyemiyoruz. 
İkinci seçeneğimiz ise İmar 
Barışı’ndan faydalanmak. Özelik-
le Çevre ve Şehircilik Bakanlığı 
ile yaptığımız görüşme nezdinde 
İmar Barışı ile ilgili kendimize yol 
haritası oluşturduk. YEDPA açından 

en uygun maliyetlerle nasıl olur onu 
çalıştık. YEDPA’da ortak kullanma 
alanları otoparkları yapının yapılış 
şekliyle belki Türkiye’de tek olan bir 
yapı özeliğinde. Uzman kişiler ile 
bunun üzerinde çalıştık. YEDPA’nın 
faydasına olacak şekilde başvuru-
muzu yaptık. Yaptığımız maliyet 
hesaplamasında İmar Barışı’nın 
YEDPA açısından daha az maliyet ve 
kesin bir yol olarak olacağı kanaa-
tine varılmıştır. Bu kanunla YEDPA 
tapu iskan sorununun daha kısa 
sürede ve az maliyetle çözüleceğine 
inanıyoruz. 
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yEDpA hABER

YEDPA İMAR BARIŞI BİLGİLENDİRME 
TOPLANTISI YAPILDI 

Toplantıda söz alan YEDPA yöne-
tim kurulu başkanı Salih Atılgan, 
Nisan 2018 tarihinde kamuoyunda 

“İMAR BARIŞI” olarak adlandırılan 
yasal düzenlemelere YEDPA’nın 
beklentilerine uygun görüşler bildiril-
miş, düzenlemenin bu şekilde meclise 
sevk edilmesi sağlanmaya çalışılmıştır. 
İmar Barışı tapusuz ve projesiz binaları 
kapsamakla beraber, bu tarz binala-
ra verilecek yapı kayıt belgesi iskan 
belgesi yerine kabul edileceğinden, 
YEDPA’da ferdi mülkiyete geçişin 
önündeki engelleri ortadan kaldıracak-
tır. Düzenlemede yer alan tapu tahsis 
belgesinin alınmasına yönelik tutarlar, 
tapusuz ve kaçak binalar için anlamlı 
olsa da YEDPA gibi tapulu ve ruhsatlı 
yasal mevzuata uygun binalarda bu 
tutar normal iskan bedelinin üzerinde 
talep edilmemesi yönünde çalışmaları-
mız yoğunlaşmıştır dedi.

imAr bArIŞI YAsAl DüZEnlEmEsi
YEDPA’nın sorunun çözümünde Çevre 
ve Şehircilik Bakanlığı ile görüşmeleri-
ne devam ettiğini aktaran Atılgan, “Ba-
kan Bey’in YEDPA ziyaretinden sonra, 
İstanbul ve Ankara’da konuyla ilgili 
milletvekilleri, müsteşarlar ve diğer 
bakanlık yetkilileri ile görüşülecektir. 
İmar barışına yönelik son gelişmeler 
olağan genel kurulda alınacak karar ile 
sonuçlanacaktır. 

imAr iskAn ÇAlIŞmAlArI
2017 yılında YEDPA’nın tapu iskan 
ve arsa ile ilgi sorunlarının çözümüne 
kavuşturmak için çalışmalara devam 
edildi diyen Salih Atılgan, “Bu kap-
samda Ataşehir Belediyesi, İstanbul 
Büyükşehir Belediyesi, Çevre ve 
Şehircilik Bakanlığı ve önemli oldu-
ğuna inandığımız siyasi partiler, diğer 

kurum ve kuruluşların yöneticileriyle 
YEDPA içinde ve ilgili kurumlarda top-
lantı ve görüşmeler yapıldı. Eksik kalan 
hisselerle ilgili süreç takip edilmiş, 
iştirakçi olunan şirketin hisseleri YED-
PA arsası üzerine mahkeme kararı ile 
geçirilmiştir. Ana binada tek hak sahibi 
YEDPA’dır” ifadelerini kullandı.
İştirakçisi oldukları şirketin tüm hisse-
lerinin YEDPA uhdesine aktarıldığını 
açıklayan Atılgan, ”Bu genel kurulda 
alacağımız karar sonrası şirketin YED-
PA ile birleşme işlemleri YEDPA adı 
altında tamamlanmış olacaktır. YEDPA 
9 NO’lu parsel 5840, 10 NO’lu parsel 
5841,11 NO’lu parsel 5842 numara-
sıyla tapulu arsaları toplam 128 bin 
metrekaresi satın alınarak süreç baş-
latılmıştır. Yer seçimi ve tapu onayları 
Yıldız Teknik Üniversitesi tarafından 

fizibilite raporlarıyla onaylanmıştır. 
İnşaat ruhsatı alan proje 15.03.1989 
tarihinde onaylanmıştır. Ana binanın 
inşaatı 1999 yılında tamamlanmış-
tır 1995 yılından itibaren firmalar 
YEDPA’da faaliyetlerine devam etmek-
tedir. Doluluk oranı yüzde 96 seviye-
sindedir. Dükkanların bir kısmı depo 
durumundadır. 1996 yılında Üsküdar 
kadastro mahkemesi kararı devamın-
da şuyulandırma çalışmaları ve 2003 
yılında DOP ortak düzenleme alanları 
kesintileriyle ana bina ve arsada YEDPA 
hisse payı 39 bin 280 metrekareye 
düşmüştür. 45 bin 871 metrekare 
ipotek borçlusu olmuştur” dedi.

2017 YIlI imAr VE tAPU ilE 
ilgili FAAliYEtlEr
Çevre ve Şehircilik Bakanlığı, böl-

İmar barışı ile ilgili bilgilendirme ve istişare toplantısı YEDPA konferans salonunda yoğun bir 
katılımla gerçekleşti.
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YEDPA YönEtim kUrUlU imAr bArIŞInA YönElik 
ANKARA’DA göRüŞmeLeR YAPTI 

YEDPA Yönetimi, Cumhurbaşka-
nı baş danışmanı Ahmet Selim 
Köroğlu çevre ve şehircilik 

bakan Yrd Mücahit Demirtaş İstanbul 
Milletvekili Serkan Bayram ile Ankara 
TBMM, Cumhurbaşkanlığı Külliyesi, 
Çevre ve Şehircilik Bakanlığında imar 
barışı konusunda görüşmeler yapıldı. 

gemizde çok kapsamlı çalışmalar 
başlattı diyen Atılgan, “Bu çalışma-
lara Ataşehir Belediyesi, Kentsel 
Dönüşüm Genel Müdürlüğü, Tapu 
kadastro genel müdürlüğü, İstanbul 
Büyükşehir Belediyesi, TBMM Ba-
yındırlık, İmar, Ulaştırma ve Turizm 
Komisyonu katkı sağlamaktadır. 
YEDPA ve üç mahalleyi kapsayan 
şuyulandırma ile ilgili çalışmalar 
tamamlanma aşamasına gelmiştir. 
Ataşehir Belediyesi bölgede eksik 
olan 11 bin 600 metrekare ipotek 
hissesini tedarik etmeye ve şuyulan-
dırmaya yapılacak itirazları ortadan 
kaldırmaya yönelik çalışmalar yap-
makta. YEDPA’dan eksik hisselerin 
tamamlanmasına yönelik talep edilen 
ipotek hisseleri, YEDPA açısından bir 
sorun teşkil etmemekte ve elimizde 
fazla hisse bulunmaktadır.  Ataşehir 
Belediyesi’nin, YEDPA’nın İstanbul 3. 
İdare Mahkemesinin 2005/1496 ve 
1497 esas numaralı kararları sonucu 
kazanımları ile ilgili şuyulandırmaya 
itiraz etmeyeceğine yönelik taahhüt 
talebi, YEDPA açısından bir sorun 

teşkil etmemektedir. YEDPA sorunun 
kısa sürede çözümlenmesi şartıyla 

bu taleplere olumlu yaklaşmaktadır 
şeklinde konuştu.



18
KASIM - ARALIK     

cHP HEYEti YEDPA ticArEt 
meRKeZİNİ ZİYAReT eTTİ 

cHP İstabul MV. İbrahim Kaboğlu 
Ataşehir Bel.Baş.yar. Sadık Kay-
han, Abdullah der CHP Ataşehir 

ilçe başkanı Hakkı Altınkaynak ve 
beraberindeki heyet Ticaret mer-
kezimizi ziyaret etmiş olup Ticaret 
merkezi ile alakalı istişarede bulunul-
du. YEDPA Ticaret merkezi, imar affı 
hakkında CHP İstanbul Milletvekili 
İbrahim Kaboğlu ve beraberindeki 
heyet ile tapu sorunu hakkında fikir 
alışverişinde bulundu.

YEDPA ticArEt mErkEZimiZDE 
SgK BİLgİLeNDİRme TOPLANTISI geRÇeKLeŞTİ 

SGK bilgilendirme toplantısına 
YEDPA’da faaliyet gösteren 
birçok firma yetkilisinin katılı-

mıyla gerçekleşti. YEDPA konferans 
salonunda düzenlenen bilgilendirme 
toplantısında kanun kapsamındaki 
sigortalılar, iş yeri olan işverenler, 
kamu kurum ve kuruluşları ile genel 
sağlık sigortalıları gibi birçok konu 
hakkında SGK yetkilileri, YEDPA 
esnafına bilgiler verdi. 
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hABER

FimAc, öZEl FiltrE VE mAkinE 
İmalatında İddİalı 

Fimac Filtre ve Makine 15 yıllık 
üretim tecrübesi ile talep edilen 
Özel Filtre ve Makine İmalatı ko-

nusunda ayrıcalıklı hizmetler gerçek-
leştiren, sorunsuz üretim felsefesini 
benimseyerek yola çıkmış genç ve 
yeni bir firma.
Firması hakkında açıklamalarda bu-
lunan Fimac Filtre ve Makine Genel 
Müdürü Yüksek Makine Tek. Meh-
met Armağan, “Fimac Filtre ve Ma-
kine kendi alanında birçok ürün ve 
hizmet sunmakta. Firmamız; Basınçlı 
Hava Sektörü, bu sektöre yönelik 
kompresör grubu için hava filtreleri, 

yağ filtreleri, yağ ayırıcı separatörler 
(spin-on tip ve dalma tip) ve basınçlı 
hat filtreleri ile kompresör yedek par-
çalarının tedariki, otomotiv sektörü; 
bu sektöre yönelik ağır vasıtalar için 
filtre, akü ve balata çeşitleri,  ener-
ji sektörü; bu sektöre yönelik gaz 
türbin filtreleri, doğal gaz filtreleri,  
havalandırma sektörü; bu sektöre 
yönelik uygun standartlarda üretilen 
hepa filtreleri ve ortam havalandırma 
– toz tutucu filtre grupları, endüstri-
yel alanlar da ise  hidrolik filtrasyon 
grubu, toz boya - kumlama sektörüne 
yönelik filtreler, endüstriyel filtrelerin 

imalat-satışı ve projelendirmeleri 
başta gelmekte” dedi. 
Armağan, “Ayrıca firmamız, basınçlı 
kaplar, kaldırma araç ve gereçleri, 
kompresörler ve hava tanklarının, 
vinç, forklift vb. araçların periyodik 
kontrollerini yaparak, belgelendirme 
ve onay süreçlerinin tamamlanması-
na yönelik hizmetlerde vermekteyiz. 
Son olarak da, içerisinde bulunduğu-
muz sektörlerden firmamıza gelen 
talepler doğrultusunda özel filtre & 
makine imalatı ile müşterilerimize 
anahtar teslimi hizmetler vermekte” 
şeklinde konuştu. 

Fimac Filtre ve Makine, genç, dinamik ve  ‘7/24 Hizmet’ sloganı ile yola çıkmış, müşteri memnuniye-
tini ve kaliteyi vazgeçilmez bir unsur sayan, ülke ekonomisine ve milli üretime katkı sağlamak amacıy-
la her çeşit “Filtre ve Separatör” Endüstriyel Filtre Ürünleri Üretim, Satış ve Projelendirme hizmetleri 

sunan bir firma.
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Verdiğimiz tüm bu hizmetlere 
müşterilerimiz  www.filtreci.com.tr  
internet sitesi üzerinden ulaşabiliyor 
diyen Armağan, “Firmamız Türkiye 
geneline hizmet vermenin yanı sıra 
İhracat yaparak da ülke ekonomisine 
katkı sağlamaktadır. Tamamı Yerli 
üretim olan ürünlerimizin ihracatı-
nı yaparak ülke ekonomisine olan 
katkımızdan ötürü gurur duyuyoruz” 
ifadelerini kullandı. 
Mehmet Armağan, “Hizmet verdiği-
miz sektörlerde bizi diğer firmalar ve 
rakiplerimizden farklı kılan en büyük 
özelliğimiz “7/24 Hizmet” anlayışı ile 
fiyatlandırma konusunda “ Maksi-
mum 24 “ saatte, geri dönüş yapma 
sloganıdır. bu sloganla sorunsuz 
imalat ve tedarik sağlama garantimiz, 
ayrıca yaklaşık 15 yıllık üretim tec-
rübemiz neticesinde geniş referans 
bilgisi ile fiyatlandırma - numune 
çalışması - alternatif ürün geliştirme 
ve muadil ürün tespiti konularında 
tecrübe farkımız, bizi her zaman ön 
plana çıkarmaktadır.
Hizmet Kalitesi açısından; maalesef 
ki ithal ürünlerin, özelliklede Uzak-
doğu – Çin vs. gibi ülkelerin pazarda 
bulunması ve ayrıca kaliteden uzak 
üretim yapmaya, ucuza mal satmaya 
uğraşan, sattıkları ürünlerin Özel-
liğini ve Niteliğini bilmeyen satıcı-
ların ne yazık ki sektörün kalitesini 
ve dengesini olumsuz etkilediğini 
görmekteyiz. bu durum, bahsi 
geçen firmaların üretim-OEM‘e ve 
diğer kullanıcılara tedarik sağlamaya 
çalışmaları, ayrıca üretimde maliyet 
unsurunun en ön plana çıktığı mev-
cut şu dönemde, bizim ürünlerimizin 
kalite ve performanslarını, uygun 
fiyat ve sorunsuz “7/24 hizmetlerimi-
zi” kullanıcıya daha detaylı ve doğru 
anlatmaya zorunlu hale getirmiştir. 
Bizler de bu süreçte, bu tip firmalarla 
mücadeleyi kendimize milli bir görev 
addederek bu yolda emin adımlarla 
ilerlemekteyiz. 
Özellikle Vidalı hava kompresörlerin-
de kullanılan “ Spin On Tip Separa-
törler “ için “4N Teknolojisi” olarak 
adlandırdığımız ve tamamen kendi 
tasarımlarımızla ürettiğimiz, sektö-
rün ihtiyaç duyduğu kaliteyi, fiyat/
performans farkıyla müşterilerimize 

hizmet olarak sunmaktan dolayı ay-
rıca mutluluk duymaktayız” şeklinde 
konuştu.   
Armağan, “basınçlı hava sektöründe 
bulunan yerli kompresör üreticileri-
nin, servislerinin ve hatta son kulla-
nıcıların ithal ürünlere olan ilgilerini 
azaltarak, sektöre yönelik yerli üre-
tim kompresör yedek parçası yapan, 
filtre – kurutucu ve diğer ekipmanlar 
üreten yerli  firmalara güvenmeleri 
gerektiğin altını çizerek hatırlatmak 
isteriz. Kompresör üreticilerinin 
nasıl ki kendi üretimlerine güveniyor 
ve kendi kalitelerine inanıyorlarsa; 
aynı duyarlılığı sektörde bulunan 
güvenilir, kaliteli ve teknik bilgi ve 
tecrübeye sahip tedarikçileri tespit ve 
tecrübe ederek, onlara da aynı güven 

 mehmet Armağan kimdir?
 Anadolu’nun doğal güzellikleriyle 
dolu, nevşehir’de dünyaya geldi. ilk, orta 
ve lise eğitimini nevşehir’de bitirdi. Ufak 
sayılacak yaşlarda, babasının yönlendir-
mesiyle, torna tesviye çıraklığıyla başlayan 
iş ve meslek hayatı, teknik lise makine 
bölümünün ardından, Trakya Üniversitesi 
Makine Bölümü’nden mezun oluncaya dek 
sürdü. Mezuniyetin ardından Talaşlı Üretim, 
Tersane Bakım ve Özel Makine imalatları 
ve Projelendirme safhalarıyla devam etti. 
Yaklaşık 15 yıla yakın süredir de Türkiye’de 
kompresör sektörüne yönelik “Separatör 
ve Filtre“ üretimi yapan iki yerli firmadan 
birinde fabrika müdürlüğü görevini sürdür-
dü. 2018 yılı başlangıcı itibariyle de aynı 
sektörde hizmet vermek üzere kendi üretim, 
satış ve projelendirme firmasını kurarak, 
bu sektöre yeni bir soluk katarak, yoluna ve 
hayatına devam etmektedir.

“

ve inancı göstermeleri gerektiğini 
düşünüyoruz. Yerli üretimin ön plana 
çıkarılmaya hız verildiği bu zamanda, 
ülkemizin duyarlı ve dayanışmaya açık 
firmalarının ‘yerli malı yurdun malı’ 
sözüyle hareket ederek, yerli üretici-
leri tercih edeceklerine olan inancımız 
sonsuzdur” dedi. 
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yEDEK pARÇA

YEDEk PArÇA FiYAtlArI YüZDE 50 ArttI, 
SİgORTA FİYATINA YANSITILAmIYOR

Sigorta şirketlerinin temel giderlerinden olan yedek parça (hasar nedeniyle ödenen) fiyatlarındaki artış yüz-
de 50’yi buldu. TÜİK rakamlarına göre yüzde 48.7’lik fiyat tırmanışı lüks markalarda yüzde 85’i aştı. Hem 
trafik sigortasındaki tavan hem de kaskodaki rekabet nedeniyle bu rakamın yarısı bile sigorta primlerine 

yansıtılamıyor. 

Dolar kurunun 12 Mart’tan başla-
yarak bir dizi nedenden dolayı 
13 Ağustos’ta yüzde 47.5 değer 

kazanmasının ardından yedek parça 
fiyatlarına yapılan zamlar, fiyatların 
yılbaşından bu yana yüzde 50’ye 
yakın artmasına neden oldu. Hasar 
ödemelerinde en büyük kalem olan 
yedek parça fiyatlarındaki bu güçlü 
artış sigortacıların maliyetlerini de kat-
ladı. Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK) 
rakamlarına göre yedek parça fiyatları 
son 1 ayda yüzde 17.7 yılbaşından 
bu yana yüzde 42.6 ve son 1 yılda 
da yüzde 48.7 artmış oldu. Lüks 
araç yedek parçalarında bu tutarın 
yüzde 85’i bulduğu görüldü. Ancak 
13 Ağustos’tan sonra döviz kurunun 
yüzde 31.4 düşmesinin ardından 
herhangi bir indirime gidilmedi. 

HEm tAVAn HEm rEkAbEt
Yine TÜİK rakamlarına göre yılba-
şından bu yana sigortada genel fiyat 
artışı ise yüzde 21’de kaldı. Artış 
yedek parça fiyatlarındaki yükselişin 
vurduğu trafik ve kasko dallarında 
yılbaşından bu yana yüzde 24.8’ 
seviyesinde gerçekleşti. Çünkü sigorta 
şirketleri trafik sigortasında tavan fiyat 
uygulaması ve kaskoda ise rekabet 
nedeniyle fiyat artıramıyor. Bu ne-
denle sigorta primlerinde fiyat artışı 
yedek parçadaki artışın yarısına bile 
ulaşmıyor. Aradaki farkı ise sigorta 
şirketleri cepten karşılamak zorunda 
kalıyor. Nitekim TUİK rakamlarına 
göre ulaştırma sigortasında yani  kas-
ko ve trafikte fiyat artışları yılbaşından 
bu yana yüzde 24.8 olabildi. 

rEkAbEt YAsAsInA AYkIrI mI?
Yedek parça fiyat artışlarının aynı 
günlere denk gelmesi ise bu alanda 
bir rekabet ihmali olma ihtimalini 
güçlendiriyor. Çünkü yedek parça 
üretici ve ithalatçıları aynı gün talep 

olduğunda ürünü arz etmiyor, genel 
akışa göre belirli bir stok ile çalışıyor. 
Bu gibi durumlarda stoğu fazla olan 
o stoğu eritinceye kadar eski fiyattan 
stok eriyip yeni ürün geldikten sonra 
yeni fiyattan satış yapıyor. Dolayısıyla 
stoğu az olanın daha önce fazla olanın 
daha geç fiyat artışı yapması gereki-
yor. Ancak bu kez firmalardaki zamlar 
kur artışı yaşanır yaşanmaz hemen 
hemen aynı zamanlarda yapıldı. Bu 
durum Rekabet Kurulu’nu hareke-
te geçirebilir. Sigortacıların kayıp 
yaşadığı bir başka alan da sağlık. İlaçta 
yüzde 21 ve temel sağlık ürünlerin-
de yüzde 17’lik artışa karşın sağlık 
sigortası fiyatları yüzde 15,6 artabildi. 
Aradaki fark ise yine sigorta şirketleri-
nin cebinden çıkıyor.

ürkiye istatistik kurumu (tüik) ra-
kamlarına göre yedek parça fiyatları 
son 1 ayda yüzde 17.7 yılbaşından 
bu yana yüzde 42.6 ve son 1 yılda 
da yüzde 48.7 artmış oldu. lüks 
araç yedek parçalarında bu tutarın 
yüzde 85’i bulduğu görüldü. Ancak 13 
Ağustos’tan sonra döviz kurunun yüz-
de 31.4 düşmesinin ardından herhangi 
bir indirime gidilmedi. 
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OTOMOTİV 

milli bir mArkA ülkEmiZi 
ve tüm sektörlerİmİzİ yükseltecek

Evet, bugün sizlerle otomotiv 
sektöründe ilginizi de çekece-
ğini umduğum pek çoğunuzun 

da aslında ilk gündeme geldiği anlar 
itibariyle heyecanla takip ettiğinizi 
düşündüğüm yerli araç konusuyla 
alakalı bir sunum paylaşmak istiyo-
rum. Zira 2012 yılında bir platform 
oluşturmuştuk, yerli araç platformu 
diye. Zaman zaman bu konuyu farklı 
boyutlarda sektör içerisinde akade-
misyenler, işte Odalar gibi kurumlarla 
paylaştığımız bir konu. Bu konuda 
bir fikir açıklığının ortaya çıkması ve 
yerli aracın gerekliliğiyle ilgili ortaya 
çıkabilen bazı negatif düşüncelerin de 
ortadan kalkması adına faydalı olaca-
ğım düşündüğüm bir sunum.
Dünyada otomotiv sektörünün yapı-
sına baktığımızda, otomotiv sektörü 
dünya ticaretinin yaklaşık %5’lik bir 
kısmını oluşturuyor. Dünyada da 97 
milyondan fazla 100 milyonlara yak-
laşan bir araç üretimi söz konusu ve 
ağırlıklı olarak Asya Pasifik ülkelerin-
de bu üretim gerçekleşiyor.
Ülkemizde üretim açısından oldukça 
önemli bir pozisyonda, dünya üretimi 
sıralamasında 14. sırada, Avrupa Birli-
ği içerisinde de 5. sırada yer alıyoruz. 
Üretim adetimiz de 1 milyon 696 bin 
adet gibi bir sayılara ulaşıyor. Pazar 
olarak değerlendirdiğimiz takdirde 
de ülkemiz yine önemli bir pazar. 
Aslında Potansiyelimiz çok daha fazla. 
Burada bazı kısıtlamalar ve talebi da-
raltmaya yönelik tedbirler alındığı için 

ülkemizde bu gerçek olarak ortaya 
çıkmıyor ama yine de 1 milyonlara 
ulaşan bir talep söz konusu.
Bu anlamda da Türkiye dünyada 18, 
Avrupa Birliği içerisinde de 6. sırada 
yer alıyor. Ülkemiz aslında bu yönüy-
le değerlendirdiğimiz zaman otomotiv 

sektörü Türkiye’deki ekonomi açısın-
dan oldukça önemli bir pozisyonda. 
Zira bunu ihracat rakamlarında çok 
daha iyi bir şekilde fark ediyoruz. 29 
milyar dolarlık bir 2017 yılı itibariyle 
ihracatla Türkiye toplam ihracatının 
%18’lik bir kısmının gerçekleştiği bir 
alan. 10 milyar dolara yaklaşan bir 
yan sanayi ihracatımız var. Bu olduk-
ça önemli, katma değerin en yüksek 
olduğu alan burası. Aslında bitmiş 
araç ihracatında ülkemiz arzu etmiş 
olduğu dış ticaret fazlasını ortaya 
çıkaramıyor. Son 10 yıl itibariyle de-
ğerlendirdiğimiz takdirde 2017 yılı ki 
önümüzdeki dönemlerden ciddi bir 
şekilde ayrışıyor. Sektör 2017 yılında 
6,5 milyar dolarlık bir ihracat fazlası 

54. Motorlu araçlar tamir bakım ve imalat komite üyesi ve İTO başkan vekili Salih Sami Atılgan’ın İTO 
meclis toplantısında yaptığı sunum ve konuşma ile yeni ekonomik sistem açıklanmadan önce tüm 

sektörler açısından nelerin değerlendirilmesi gerektiği açısından oldukça belirleyiciydi. 2012 yılında 
oluşturulan yerli araç platformu, Elektrikli otomobil, otomotiv sektörünün dünya ve Türkiye’deki du-
rumu noktasında yaptığı değerlendirmeler bir hayli ilgi çekti. Bu önemli sektörün bugüne ve geleceğe 

bakışını özetleyen Salih Sami Atılgan’ın konuşmasından pasajları okurlarımızla paylaşıyoruz.

 Dünyada otomotiv 
 sektörünün yapısına baktığı-
mızda, otomotiv sektörü dünya ticareti-
nin yaklaşık %5’lik bir kısmını oluşturuyor. 
Dünyada da 97 milyondan fazla 100 
milyonlara yaklaşan bir araç üretimi söz 
konusu ve ağırlıklı olarak Asya Pasifik 
ülkelerinde bu üretim gerçekleşiyor.

“
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verdi ama onun önceki dönemlerde 
de neredeyse dış ticaret fazlası vere-
meyecek bir düzeyde gerçekleşiyor-
du. Burada aslında ülkemizde böyle-
sine önem arz eden hele hele ihracat 
açısından birinci sektör olan otomotiv 
sektörünün bu rakamların çok daha 
ilerisinde bir pozisyonda yer alması 
gerekiyor. Burada bazı yanlışlıklar 
olduğu hemen fark ediliyor ve tabi 
bunları anlatıyorum sonuç itibariyle 
esas konuma geleceğim.
Esas konumuz; yerli araç ve 
Türkiye’nin otomotivde bir marka 
sahibi olmasıyla alakalı. Buradan 
otomotivdeki, dünyadaki trendleri 
görmemiz lazım. Burada önemli 
bir kırılma anı yaşıyoruz. Şüphesiz 
geçmiş olan dönemlerde insanlar 
otomotivlere uyumlu bir hayat mode-
li oluşturmaya yönelik olarak çalış-
mışken bu geldiğimiz nokta itibariyle 
özellikle gelişmiş bazı ülkelerde çok 
katı tedbirler de uygulamaya geçme-
ye başladı. Artık otomotivler insanlara 
uyum sağlamak zorunda.
Şüphesiz çevresel faktörler, enerji 
maliyetleri ve insanların kent yaşamı 
içerisinde özellikle araçların sebep 
olduğu birtakım sorunlar nedeniyle 
bu konular çok daha ciddi bir şekilde 
ön plana çıkıyor. Burada hemen ve-
rilerde de fark edildiği üzere aslında 
elektrik enerjisinin araçlarda kulla-
nıldığı takdirde tekerde güç olarak 
ortaya çıkması belirgin bir şekilde bir 
farkındalık yaratıyor. Otomotiv satın 
alma tercihlerinde ülkemizde aşağı 
yukarı dünya ortalamalarından çok 
farklı özellikle gelişmiş bazı ülkelerle 
ve Avrupa Birliği’yle bağlantılı olarak 
bunu rahatlıkla söyleyebiliriz. Yakıt 
verimliliği en ön planda yer alırken 
aracın tasarım ve modeli tabi ki de-
vamında fiyatı, ikinci el değerleri ve 
satış sonrası maliyetlerde bu sürece 
etki eden unsurlar olarak karşımıza 
çıkmaktadır.
Şu an Türkiye, ülkemizde de dahil 
olmak üzere elektrikli araçlar yapı-
labiliyor ama burada bir sıkıntı var. 
Araçlar yeterince ekonomik değil. 
Bu nedenle araçların kullanılmasında 
sorun var. Yani üretilmesinde değil 
de kullanım sayısının artmasıyla ilgili. 
Dünya nüfusunun hızlı bir şekilde şe-

hirleştiği göz önüne aldığınız taktirde 
önümüzdeki dönemlerde şu an zaten 
bununla ilgili ciddi tedbirler alınıyor. 
Özellikle yerel ve genel yönetimler bu 
konulara çok daha ciddi şekilde eğil-
mek zorunda ve ülkemizde de imar 
planlarına varıncaya kadar artık bu tip 
konular yer almaya başladı.
Elektrikli araçlar geleceğimiz açısın-
dan, aynı şekilde akıllı araçlar, elekt-
rikli araçlar bizim için çok yakın kabul 
edeceğimiz bir tarihte hayatımızın 
bir parçası olarak devam edecekler-
dir. Elektrikli araçlar konusu oldukça 
büyüdü. Özellikle Kuzey Avrupa ve 
Batı Avrupa ülkeleri bu konuda çok 
hem zorlama açısından hem teşvikler 
açısından elektrikli araçları ön plana 
çıkarma gayreti içerisinde. Yine bu 
araçların en yaygın olduğu Çin gibi 
ülkelerde belirli araç gruplarının 
özellikle taksiler gibi yönelik olarak 
teşvikler ön planda yer alıyor. Yani bu 
an itibariyle elektrikli araçların kamu 
tarafından mutlaka ciddi bir şekilde 
desteklenmesi gerekiyor.
Sayın Cumhurbaşkanımızın yerli 
araçla ilgili yapmış olduğu açıklama 
ve hem otomotiv sanayi, otomotiv 
strateji belgesinde hem de 2023 
vizyonu içerisinde yerli Türk marka 
bir aracın yer alması konusunda bir 
hedef ortaya koydu. Bazı çalışmalar 
düzenlendi, bizim yerli araç Platformu 
da bu süreçlerde katkılar sundu. Baba 
yiğit kavramıyla başlayan işin olur 
olmazının konuşulduğu süreçlerden 
sonra 5 milyar dolar gibi bir rakam 
ortaya çıkardılar ama daha sektörün 

diğer katmanları ve görüş ifade eden 
kesimler ağırlıklı olarak yerli, Türk bir 
markanın yapılmasının gerekliliğiyle 
ilgili görüşlerini ortaya koymuş oldu-
lar, Türkiye dünya ekonomisinin 17. 
sırasında yer alıyor otomotiv sektörü 
aslında cari açığın kapanmasıyla ilgili 
ciddi katkılar sağlayabilecek bir özellik 
arz etmekte. Ülkemizde 1 milyon 900 
bin olan üretim kapasitesi de %90’lar 
nispetinde kapasite kullanım oranı 
var, oldukça yüksek bir oran. Son 6-7 
yıldır ülkemizde yeni bir markanın her-
hangi bir şekilde üretim yapmadığını 
rahatlıkla söyleyelim. Yeni bir marka 
model Türkiye’ye yatırım yapmadı ama 
mevcut markalar yatırım olanların ek 
yatırım bu süreçle de devam ettiler.
Dikkat edilmesi gereken bir diğer 
konuda, Türkiye’de kişi başına düşen 
araç sayısıyla alakalı, burada da her 
bin kişiden yüz elli kişinin arabası var. 
Bu rakam dünya ortalamaları sevi-
yelerinde bir rakam aslında. Bugün 
Bulgaristan’da kişi başına düşen araç 
sayısı Türkiye’nin iki katı, Almanya’da 
dört katı, Amerika’da çok daha fazla. 
Bu bilgiler Türkiye’de otomotiv potan-
siyelinin ortaya konulması açısından 
ciddi bir veri havuzu oluşturmaktadır.
Ülkemizin bu sürece yaklaşımıyla en 
güçlü olduğu alanlardan bir tanesi şüp-
hesiz mühendislik yetkinliği ve imalat 
deneyimiyle alakalı olarak Türkiye 
otomotiv sektörü dünyayla, küresel 
markalarla entegrasyonu tamamlamış, 
zaten bu markaların büyük bir kısmım 
Türkiye’de belli modelleri üretil-
mekte. Yani işin özeti teknik açıdan 
Türkiye hiçbir sorun yaşayacak gibi 
görünmüyor. Tabi zayıf noktamız bu 
noktada köklü bir otomotiv markamız 
ve pazarlama deneyi. Zaten sorun işin 
pazarlama boyutunda ortaya çıkabile-
cek bir durumda arz ediyor. Yine yan 
sanayi imkanları açısından da oldukça 
küresel markalarla entegre çalışan 
otomotiv sanayisi bu markaların ortaya 
koyabileceği bir direnç veya baskıyı da 
göz ardı etmemesi gerekiyor. Burada 
belli yaklaşımlarda süreç içerisinde 
ortaya çıkmaya başladı diye söyleyebi-
liriz, evet, potansiyel olarak bahsettiği-
miz üzere hem Türkiye’de kişi başına 
düşen araç sayısı düşük. Yani iç pazar 
açısından, hem de mevcuttaki araçla-

 Esas konumuz; yerli araç ve   
 Türkiye’nin otomotivde bir marka 
sahibi olmasıyla alakalı. Buradan otomotiv-
deki, dünyadaki trendleri görmemiz lazım. 
Burada önemli bir kırılma anı yaşıyoruz. 
Şüphesiz geçmiş olan dönemlerde insan-
lar otomotivlere uyumlu bir hayat modeli 
oluşturmaya yönelik olarak çalışmışken bu 
geldiğimiz nokta itibariyle özellikle gelişmiş 
bazı ülkelerde çok katı tedbirler de uygula-
maya geçmeye başladı. Artık otomotivler 
insanlara uyum sağlamak zorunda.

“



26
KASIM - ARALIK     

OTOMOTİV 

rımızın yaş ortalaması oldukça fazla. 
Bununla ilgili son zamanlarda hurda 
indirimleri vesaire gibi konular gün-
deme geliyor ama her halükârda fazla 
ve Türkiye’de ciddi bir şekilde aslında 
baskılanmış bir talep söz konusu. 
Türkiye pek çoğunuzun da bildiği 
üzere dünyanın en pahalı vergilerini 
ödemek durumunda kalan bir ülke 
durumunda ama iş gücü açısından ve 
mühendislik bağlamında yurt dışına 
ihracat yapabilecek özellikler arzu 
ettiğimizi ifade edebilirim.
Evet, şimdi otomotiv endüstrisinin 
şöyle bir yönünü de ortaya vurgula-
mak lazım. Sadece otomotiv sektörü 
olarak bakmamak lazım. Otomotiv 
sektörü aslında diğer sektörler açı-
sından da oldukça önem arz ediyor 
şüphesiz bütün ana sektörlerin en 
büyük tüketicisi durumunda ve 
teknolojinin en hızlı geliştirebileceği 
bir alanı oluyor. Bu teknolojilerin 
bir anlamda milli teknolojiler olarak 
ortaya çıkması ve bütün bu sektörler 
içerisinde kullanılmasının imkanının 
daha açık bir şekilde ortaya çıkmış 
olmasıdır. Yani biz bunları küresel 
markaların bir taşeronları olarak 
ürettiğimiz takdirde buradaki kritik 
birtakım bilgilerin ülke içerisinde fark-
lı noktalarda kullanımıyla ilgilide ciddi 
sorunlar ortaya çıkabildiğini strate-
jik bağlamında da savunma sanayi 
açısından oldukça önem arz ediyor. 
Tabi, elektrikli araç konusuna bu 
bağlamda Türkiye bir öncelik vermesi 
gereken konulardan bir tanesi. Burada 
asıl olan şey otomotivde özgün bir 
Türk markasının oluşturulması. Bu 
neden gerekli dediğimiz zaman bir 
kere oldukça prestij oluşturabilecek 
unsurlardan bir tanesi. Biraz önce 
bahsettiğim gibi yüksek katma değer 
sağlıyor. Sadece otomotiv sektörü 
için değil bütün sektörlerin teknoloji 
gelişimi ve sürekliliği açısından önem 
arz ediyor. Milli bir marka iç piyasada 
da birtakım dengelerin ortaya çıkması 
açısından oldukça yarar sağlayacak 
bir şey. Sanayinin lokomotif etkisi 
oluşturabilecek özellikler arz ediyor.  
Neler yapılmalıydı? Bizim o süreçlerle 
ilgili zaten bir konsorsiyumun olması 

kaçınılmazdı bu süreçte. Yoksa ticari 
açıdan oluşturmuş oldukları riskler 
itibariyle zaten şu an itibariyle bir 
konsorsiyum oluştu, CEO’su da atan-
dı ama bu yeterli değil tabi ülkenin 
otomotivle ilgili alt yapısını özellikle 
tesis ve laboratuvar bağlamında hem 
sertifikasyonla ilgili yapılarında hızlı 
bir şekilde geliştirmesi ve sürece 
dahil edilmesi gerekiyor. Otomotivin 
Türkiye şartlarına uygun bir konsept 
olarak değerlendirilmesi ve halkın 
veya bu konuyla ilgili kitlelerin süreci 
benimsemesi ve katılımını sağlayacak 
bir ortamın oluşturulmasın da büyük 
faydalar var. Yani burada özgün bir 
ürün, güncel teknolojiler ve fiyat şart-
larından ki yani şu an zaten Türkiye 
bu açıdan özellikle insan kaynakları 
bağlamında oldukça avantajlı. Müşteri 
sadakati sağlandığı takdirde aracın 
sürdürebilirliğiyle ilgili bir sıkıntı 
ortaya çıkmayacaktır. Tabi otomotivin 
oluşmasıyla ilgili bir kere çevresel 
faktörleri mutlaka göz önünde bu-
lundurmalı ve geleceğe projeksiyon 
yapıldığı takdirde de elektrikli veya 
benzer nitelikteki enerjiyle çalışan 
araçların varlığı kaçınılmaz. Yine akıllı 
araçlar ve inovatif gelişmeleri mutlaka 
değerlendirmeye alınması gerekiyor. 
Ülke kaynaklarının seferber edildiği 
bir sistemde hareket edilmeli. Marka 

algınız yüksek olmalı yani geri kalmış 
ülke görüntüsü verebilecek işte bu 
benzer çalışmalar, İran gibi ülkelerde 
oldu. Bu yüksek marka algısını yaka-
lamadığımız takdirde hedefe ulaşma-
da zorluk çekeceğiz.  Yine bu, bu da 
bir matematiksel hesap sonucunda 
ortaya çıkmıştı. 200 adetlik ve iki tane 
model üzerinden bir çalışma yapıldığı 
takdirde bu tutarlarda bir yatırımın 
yeterli olabileceği konusuydu. Evet, 
bu konuda yapacağımız işler, son 
kısma da geldik zaten. Üretim yeriyle 
ilgili konuya duygusallık veya siyasi 
birtakım beklentilere katılmadan 
bunun olabileceği yer Marmara 
Bölgesi’dir. Bunun dışındaki yerler sü-
rece zarar verebilecek oluşumlardır. 
İşin içerisinde mevcut şartlar itibariyle 
belirli konvansiyonel araçlarla ilgili 
belli amaçlara yönelik araçlar üretil-
mesi söz konusu olabilir ama nihai 
hedefin elektrikli araçlar olduğu göz 
önünde tutulmalı.
Evet, nihayetinde aslında yerli aracı 
biz çok basit bir şekilde ele almaya-
lım. Ülkemiz açısından hem ülkemi-
zin marka değerini yükseltebilecek bir 
unsur, hem de bütün sektörler açı-
sından fayda sağlayacak. Hepsinden 
öte ülkemizin teknolojik standartların 
daha ileri bir noktaya taşıyacak bir 
yatırım olarak değerlendirelim.
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FUAR

AtIlgAn’A müsiAD EXPO’DA 
YOĞUN İLgİ

Birlikte iş yapma kültürünün ülkemizdeki en önemli temsilcilerinden biri olan ATILGAN OTOMOTİV, ulus-
lararası deneyimini ve yenilikçi çalışmaları ve yeni modellerini 21-24 Kasım 2018 tarihlerinde İstanbul CNR 

Fuar Merkezi’nde düzenlenen 17. MÜSİAD EXPO’da katılımcılar ile paylaştı.

Orta Doğu, Afrika ve İslam 
ülkeleri ile olan ticaretlerinin 
güçlendirilmesinde katkısı olan 

MÜSİAD Fuarı’nı Atılgan olarak 
önemsediklerini dile getiren Atılgan 
Group yönetim kurulu üyesi Salih 
Sami ATILGAN, uluslararası iş birlik-
leri ve ortaklıklara imkan sunan 17. 
MÜSİAD EXPO’nun oldukça verimli 
geçtiğini söyledi.
Farklı sektörlerdeki faaliyetleri ve 
uluslararası alandaki deneyimi ile 
katılımcıların dikkatini çektiklerini ve 
gördükleri ilgiden memnun kaldık-
larını belirten Salih Atılgan; “Gru-
bumuzun çalışmaya ve üretmeye 
olan isteği, yeni iş birlikleri oluştur-
ma arzusu her zaman diri ve canlı 
olmuştur. Türkiye ve dünyadaki iş 
insanlarını aynı çatı altında buluştu-
ran MÜSİAD Expo bir taraftan çok 
verimli ve güzel ilişkilerin başlangı-
cına vesile olurken diğer taraftan da 
mevcut müşterilerimiz ve dostları-
mızla bir araya gelmemizi sağlıyor. 
Dünya genelinde gönül ve fikir birliği 
yapmış kişi ve firmaların bir araya 
gelmesi de ayrı bir mutluluk vesilesi. 
Bu birliktelik hem işini büyütmek is-
teyenler için bir fırsat sunuyor, hem 
de ülke ekonomimize büyük katkılar 
sağlıyor” dedi.

türkiYE iÇin DEĞEr ürEtmEYE DEVAm
Ortak amacımız Türkiye için değer 
üretmek, olduğunu belirten Salih 
Atılgan, Atılgan Grup bünyesinde 
faaliyet gösteren İstanbul Atılgan 
Otomotiv, 2007 yılından bu yana 
Türkiye’nin en büyük Ford Plaza-
sı olarak otomotiv adına ihtiyaç 

duyacağınız her konuda hizmet 
vermektedir. Atılgan İstanbul aynı 
zamanda Türkiye genelinde yer alan 
Ford Plazalarının en büyüğü olma 
özelliğini taşımaktadır. Yedek parça 
sektöründe yurtdışında da ülkemizi 
temsil eden Atılgan Grup, Romanya-
Bükreş ve Ukrayna-Odessa şubeleri 
bulunmakta ve 25 ülkeye ihracat 
yapmaktadır. Ayrıca, Atılgan Grup 

bünyesinde İstanbul Tuzla Organize 
Sanayi Bölgesi’nde faaliyette olan 
Atıl-San Otomotiv’de ana sanayi ve 
yan sanayi için yedek parça imalatı 
yapılmaktadır. 
500’e yakın çalışanıyla müşteri-
lerine hizmet veren Atılgan Grup 
şirketleri, insan kaynakları ve Atılgan 
misyonundan yararlanarak müşteri 
sadakatini mümkün kılacak marka 
değerini yaratmayı ilke edinmiş ve 
global işbirlikleri ile bölgesel olarak 
büyümeyi kendine hedef belirlemiş-
tir. Müşteri memnuniyeti ve güven 
üzerine kurulu hizmet anlayışı ile 
dünya çapında saygın markaların 
temsilciliğini gerçekleştiren Atılgan 
Grup, dünyadaki ve ülkemizdeki ge-
lişmelere uyum sağlayarak Türkiye’de 
değişimin öncüsü olmaya devam 
etmekte olduklarını belirti. 
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Çin ilE ticArEtiniZi  
rİsksİz Hale GetİrİyOrUz

YEDPA Ticaret merkezinde H1 Caddesinde yeni yerlerinde hizmet vermeye başladıklarını belirten DYP 
SYSTEM GROUP kurucusu Zhifa Yu, “Firma ile yaptığımız tüm sözleşmeler Türkiye Cumhuriyeti ka-

nunlarına göre hazırlanmakta olduğunu, Çin ile ticaretinizi risksiz hale getirdiklerini belirti. 

Zhifa Yu, 2016 Yılından bu yana 
Türkiye’de faaliyet gösteren 
DYP SYSTEM GROUP Çin’den 

ithal etmek istediğiniz tüm ürünler 
konusunda a’dan z’ye profesyonel 
hizmet veren sizin için en güvenilir 
ve en uygun üreticiyi, en iyi şartlarda 
sunuyor, ürünlerinizi risksiz Çin’den 
kapınıza kadar teslim ediyor.
DYP Group’un Çin ile Türkiye arasın-
daki ticaret KOBİ’ler için risksiz ve 

kolay hale getirdiğini söyledi. Zhifa 
Yu, “Çin’den ithal etmek istediği-
niz tüm ürünler konusunda a’dan 
z’ye profesyonel hizmet veren DYP 
Group, sizin için en güvenilir ve 
en uygun üreticiyi, en iyi şartlarda 
sunuyor. Amacımız, ticaretiniz karlı 
hale getirip, aracılarla temin ettiğiniz 
ürünler ilk üreticiden almanızı sağ-
layıp, ürün maliyetlerinizi minim-ize 
edip, vade farklarına katlanmadan, 

kısa zamanda iş hacminizin artma-
sına katkıda bulunmak. Siz de daha 
karlı ticaret yapmak, kendi marka-
nızla, kendi ürettirdiğiniz ürünü ithal 
etmek isterseniz hemen bize ulaşın, 
projelerinizi en hızlı şekilde başlata-
lım” şeklinde konuştu.
Çin ile ticaretinizi risksiz hale geti-
riyoruz diyen Zhifa Yu, “Firma ile 
yaptığımız tüm sözleşmeler Türkiye 
Cumhuriyeti kanunlarına göre hazır-
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lanmakta. Dolayısıyla haklarınız ve 
paranızla ilgili tüm süreç ülkemizde 
DYP Group güvencesi altında. Çin ile 
ilgili yaptığımız sözleşmeler, Çin dev-
let kanunlarına göre hazırlanmakta. 
Dolayısıyla orada da haklarımız gü-
vence altında. Çin’de bu geçerli değil 
gibi bir sorunla karşılaşmıyoruz. 
Gümrük mevzuatlarında sözleşme 
yaptığımız tarihi baz alıyoruz. Ürünü-
nüz gümrüğe geldiğinde bir mevzuat 
değişikliği olmuş ve ek ücret çıkmış-
sa bunu size yansıtmıyoruz. Ürün-
lerinizi her yeni siparişiniz de aynı 
kalitede teslim ediyoruz. Kalite ve ga-
ranti sözleşmemizin aynısını Çin’deki 

üreticilerimizle de yapıyoruz. Ürün-
lerinizde birebir değişim garantisi 
veriyoruz” ifadelerini kullandı. 
Zhifa Yu, DYP Group, “Sürekli olarak 
kendini güncelleyen, yenilikler takip 
eden bir sisteme sahiptir. Asıl hedefi-
miz Türkiye’deki küçük ve orta çaplı 
işletmelerin bizim sistemimizle büyü-
mesi ve gelişmesi için katkı sağlamak. 
Bu şekilde işletmelerimiz de daha karlı 
ve rekabet edebilecek güce sahip ola-
bilir. DYP Group, Türk ve Çin ortaklığı 
bir girişimdir. Bunun avantajı ise hem 
Türkiye hem de Çin piyasasına hakim 
olmamızı sağlıyor. Tüm süreçlerimizde 
şeffaf olarak ilerliyoruz.  Değişen ticari 
sistemde, birlikte büyümek ve kazançlı 
ticaret için DYP Group, en doğru iş or-
tağınız olarak hareket ediyoruz” dedi. 
DYP Group olarak, ithal etmek iste-
diğiniz ürünlere ait süreçler detaylı 
olarak inceliyor ve takip ediyoruz 
vurgusunu yapan Zhifa Yu, “Üretici 
seçim, ürün maliyetleri, paketleme, 
yükleme, gümrük ve teslimata kadar 
bütün aşamaları şeffaf olarak biz sağlı-
yoruz. Dolayısıyla sizin Çin’e gitmek, 
kalmak, araştırmak, yabancı dil bilmek 
gibi adımlarınıza ait maliyetlerinizi ve 
zaman kaybınızı ortadan kaldırıyoruz. 
Çin ofisimizde çalışan Çinli personel-
lerimizle sorunsuz olarak oradaki tüm 
işlemleri kolayca yapıyoruz. Sıfır riskle 
ürününüzü adresinize teslim ediyoruz. 
Size sadece karlı satış yapmak ve yen 
siparişleriniz için stoklarınızı kontrol 
etmek kalıyor” açıklamasını yaptı.  
Firmanız adına proje dosyası açılır 

ürün ArAŞtIrmAsI: faBriKalarla 
yerinde görüşereK hedef yatlarınız 
doğrultusunda yapılan ürün araştırması 
sonucunda Kalite ve yatlar göz önünde 
BulundurularaK üretici Belirlenir. 
gümrük mEVZUAtI: ithal etmeyi 
planladığınız ürün/ürünlerle ilgili ola-
raK mevzuat araştırması yapılır, ithalat 
süreci Boyunca Bütün gümrüK işlemleri-
niz gerçeKleştirilir. 
mAAlIYEtlEr: ithal etmeyi planladığı-
nız ürünle/ürünlerle ilgili tahmini Kapı 
teslim maliyetleri hazırlanaraK rapor 
halinde sunulur. 
nUmUnE: numune gönderimi organize 
edilereK doğru numunenin, zamanında eli-
nize ulaşması sağlanır. üretici faBriKanın 
taleBi ve Kargo maliyeti dışında numune 
için eKstra ücret talep edilmemeKtedir. 
söZlEsmE VE sAtIn AlmA: üretici 
firma ile sizin aranızda imzalanacaK söz-
leşme, çince ve ingilizce olaraK hazırla-
nır. talep edeceğiniz maddeler sözleşmeye 
dahil edilir. üretim Başlamadan önce 
sözleşmelerin imzalanmasını taKiBen dyp 
group ödeme ile ilgili doKümanları elinize 
ulaştırır. 
Kalite Kontrol: firmamız, üretimin 
sözleşmenizde Belirtildiği giBi gerçeKleş-
mesi Konusunda gereKli Kalite Kontrolü 
gerçeKleştirir. 
lOJistik VE gümrük: üretim süre-
cinin tamamlanmasından sonra, lojistiK 
araştırma, liman transfer, yüKleme 
işlemleri ve türKiye limanına gelişiyle 
BirliKte Bütün gümrüKsel işlemleri dyp 
group tarafından organize edilir. - raporun tarafınızdan onaylanması 

halinde sipariş aşamasına geçilir. bu 
aşamada ödemeyle ilgili dokümanları 
size ulaştırıp, üretici firma ile söz-
leşme imzalanır. Proje peşinat bedel 
tarafınızdan tahsil edilir. 
- üretim tamamlandıktan sonra; DYP 
group, sizin adınıza yüklemeyi organi-
ze eder. 
- ürün/ürünlerinizin türkiye’ye varma-
sının ardından gümrük işlemler için 
gerekli evraklar gümrük müşav-irliği-
ne teslim edilir ve çekim işlemler DYP 
group tarafından takip edilir. 
- ürünler, tarafınıza teslim edildikten 
sonra kalan ödeme de tahsil edilir. 
- ürünler, teslim tarihinden itibaren 
1 yıl boyunca DYP group garantisi 
kapsamındadır. 

diyen Zhifa Yu, “Proje dosyanız için; 
firmanıza ait belgeler ve talep ettiğiniz 
ürün/ürünlere ait teknik detaylar ve 
numune (gerekli olması halinde) 
firmamıza tarafınızdan gönderilir. DYP 
Group, vermiş olduğunuz bu belge-
ler doğrultsunda ürün/ürünlerinizle 
ilgili fiyatları, gümrük mevzuatını ve 
yaklaşık kapı teslim maliyetlerin rapor 
halinde tarafınıza sunar (İsteğinize 
bağlı olarak numune gönderimini 
organize eder). Numune gönderim ve 
ürünlerin gümrükten alındıktan sonra 
adresinize kargo ile teslimat ücret 
firmanıza aittir” dedi. 
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MAKALE

EkOnOmik kriZlErDE 
dOĞrU BütÇe yaPmanın önemİ 

İşletmelerde dönem bütçesi oluşturmak ilgili firma için hayati önem taşır. Bütçe çalışması gündemde 
olduğu üzere, ekonomik kriz dönemlerinde daha fazla önemlilik arz eder. Dönem bütçesini kurum-

sal olsun olmasın büyük, küçük, KOBİ olsun olmasın bütün işletmeler yapmalıdır  ve şartlar ne olursa 
olsun mutlaka kararlılıkla uygulanmalıdır. Değişen dünya şartları, ekonomik kriterler, ani gelişen kriz ve 
öngörülemeyen maliyetlerin, firmaya zarar vermemesi adına işletmenin ayakta kalabilmesi ve işletme-

nin sürekliliğini sağlayabilmek için bütçe uygulamak şarttır.  

rEFik  kOÇ
mAli müŞAVir-

bAĞImsIZ DEnEtÇi
YEDPA  bŞk.YArD.
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bütÇE nEDir;
Kurum ve şirketlerin hedeflediği 
amaçlar doğrultusunda hazırlanan ve 
planlamaya dayanan, Mali disiplin ve 
yol haritasıdır. Gelecekteki belirli bir 
dönemde gerçekleşmesi öngörülen 
gelir ve giderlerin karşılıklı tahminle-
rini içeren hesap cetvelidir. Şirketler, 
kurumlar bu hizmetleri yaparken 
hangi ihtiyaçlar için ne kadar harca-
ma yapacağını, harcamanın hangi 
gelir kaynakları ile sağlanacağını ve 
bunların yaratacağı olumlu ve olum-
suz sonuçları bilmek zorundadır.

iYi bir bütÇE nAsIl YAPIlmAlIDIr
İyi bir bütçe, geçmiş verilere dayanır 
ve bu bilgileri referans olarak kullanır, 
aynı zamanda ayrıntılı bilgiye daya-
nan ve beklenen harcama miktarla-
rını içermesi ve tüm dahili ve harici 
bütçeyi etkileyebilecek faktörlerin 
bilgisini içermesi gerekir.
Bütçe işletme yapısına uygun, tüm 
bölümlerin destek ve katılımcı oldu-
ğu, gerektiğinde revize edilebilen, 
dinamik olan, piyasa gerçeklerine 
uygun, firmanın mali yapısına ve mu-
hasebe sistemine uyumlu olmalıdır.

AnA bütÇE bilEŞEnlEri 
nElErDir
Ana bütçe satış bütçesini içerir, satış 
bütçesi satılması beklenen birim ürün 
miktarı ve tutarını gösterir. Bir ticaret 
firması tekrar satmak için aldığı 
ürünler için bütçeye ihtiyaç duyar. Bir 
üretim şirketinin ana bütçesi, üretim 
bütçesini içerir. Üretim bütçesi, satış 
bütçesi ve stok bütçesini kullanır 
(örneğin girdi stokları, parça vs) , 
böylece dönemin başında ve sonun-
da ne kadar malzeme olacağı bilinir 
ve ne kadar üretim yapılacağına karar 
verilir. Üretim bütçesi, direkt mal-
zeme bütçesi, direkt işçilik giderleri 
bütçesi, genel üretim giderleri bütçesi 
gibi çeşitlerden oluşur. Malzeme ve 
giderleri ve direkt işçilik giderleri 
üretim sona erdiğinde net olarak 
belirlenebilir. Genel üretim giderleri 
bütçesi, işçilik ve malzeme giderleri 
hariç, amotisman giderleri, donanım 
giderleri gibi tüm üretim giderlerini 
kapsamaktadır. 
Direkt malzeme giderleri bütçesi, 

üretime katılan tüm bileşenlerin 
dönem sonu ve dönem başı mik-
tarlarının nicel olarak ayrıntılı bir 
biçimde belirlenmesine dayanır. Satın 
alma departmanına da yardımcı olan 
malzeme satın alma bütçesi gerekli 
malzemelerin fiyatlarının hesaplan-
masını da kapsar. İşçilik giderleri büt-
çesi, endüstri mühendisliği bilgilerini 
kullanır ve üretim bölümünün işgücü 
ihtiyacını belirlemesi gerekir. İnsan 
kaynakları departmanı gerekli işgücü 
miktarını ve beceri seviyesini ilgili 
departmanlara sunar.
Genel giderler bütçesi üretim miktarı 
baz alınarak belirlenir. Bazı genel gi-
derlerde üretim çıktılarının çeşitliliği-
ne ve miktarına bağlı olarak farklılıklar 
görülebilir. Bazı bütçeler ise sabittir 
çünkü üretim miktarının değişmesi 
bu maliyetlere etki etmez. Örne-
ğin üretim kontrolü giderlerinin bir 
vardiyada ne kadar üretim yapıldığına 
bakılmaksızın aynı olduğu varsayılır. 
Daha sonra üretim giderleri ve birim 
ürün başına üretim maliyetleri belir-
lenir. Böylece satılacak olan stoktaki 
ürünlerin miktarı baz alınarak satış 
maliyetleri de bulunur. Daha sonra 
satış ve işletme maliyetlerine değer 
biçilir, bu maliyetlerin içinde satış ko-
misyonları vb giderlerle birlikte, ofis 

kirası gibi satış miktarından bağımsız 
sabit giderlerde hesaba katılır.
Bu noktadan sonra, nakit bütçesi 
yapılır. Nakit bütçesi şu şekilde yapılır; 
dönem başı nakit para artı gelecekte 
nakit e çevrilecek alacaklar artı nakit 
satışlar ve diğer kaynaklar eksi nakit 
harcamalar (ödeme taksitleri, vergiler). 
Bazen nakit akışı eşitliği –eksi kalan 
verebilir, giderler gelirlerden fazla 
olabilir, bu durumda bir kişi borç alma 
ihtiyacına karar verir. Bazen de eşitlik 
+artı kalan verebilir, bu durum şunu 
gösterir, bazı harcama veya yatırımlara 
gereğinden fazla nakit ayrılmış olabilir. 
Bütçe hazırlamanın son işlemi ise 
öngörülen bilançonun hazırlanması-
dır, bu bilançoda; tahmin edilen nakit 
dengesi, yatırımlar, tahsil edilebilir 
alacaklar, malzeme envanteri, demir-
başlar, ödemeler, yevmiye ödemeleri, 
vergi ödemeleri, uzun vadeli borçlar, 
tasarruf hesapları gibi kalemler verile-
rin doğruluğunu sağlayacak şekilde çift 
taraflı eşitlik şeklinde belirtilir.
Özet; Yapılan Bütçe işletmenin ya-
pısına uygun ve uygulanabilir olması 
gerekir. Bütçe açık net gerçekçi ve 
denetlenebilir olmalı. Amaçlar hedefler 
ve tahminler mutlaka sayısal değerlerle 
ifade edilmelidir. Şirketlerde yönetici-
ler ve çalışanlar  bütçeyi gerçekleştirir-
ken iyi takip ve tahmin yapmalıdırlar. 
Bütçe sonuçları doğru zamanlarda 
analiz edilmeli, sapma oranları ve ne-
denlerine anında çare bulunmalı.
YEDPA da bulunan şirket ve kurumla-
rın 2019 yılına iyi bir bütçe ile başla-
malarını tavsiye eder, bu yılın bere-
ketli, kazançlı bir yıl olmasını temenni 
ederim.

	 Özet;	Yapılan	Bütçe		
	 işletmenin	yapısına	
uygun	ve	uygulanabilir	olması	
gerekir.	Bütçe	açık	net	gerçekçi	
ve	denetlenebilir	olmalı.	Amaçlar	
hedefler	ve	tahminler	mutlaka	
sayısal	değerlerle	ifade	edilmeli-
dir.	Şirketlerde	yöneticiler	ve	çalı-
şanlar		bütçeyi	gerçekleştirirken	
iyi	takip	ve	tahmin	yapmalıdırlar.	
Bütçe	sonuçları	doğru	zaman-
larda	analiz	edilmeli,	sapma	
oranları	ve	nedenlerine	anında	
çare	bulunmalı.
YEDPA	da	bulunan	şirket	ve	ku-
rumların	2019	yılına	iyi	bir	bütçe	
ile	başlamalarını	tavsiye	eder,	
bu	yılın	bereketli,	kazançlı	bir	yıl	
olmasını	temenni	ederim.

“

	 Kurum	ve	şirketlerin	
	 hedeflediği	amaçlar	
													doğrultusunda	hazırlanan	ve	
planlamaya	dayanan,	Mali	disiplin	ve	
yol	haritasıdır.	Gelecekteki	belirli	bir	
dönemde	gerçekleşmesi	öngörülen	
gelir	ve	giderlerin	karşılıklı	tahminle-
rini	içeren	hesap	cetvelidir.	Şirketler,	
kurumlar	bu	hizmetleri	yaparken	han-
gi	ihtiyaçlar	için	ne	kadar	harcama	
yapacağını,	harcamanın	hangi	gelir	
kaynakları	ile	sağlanacağını	ve	bun-
ların	yaratacağı	olumlu	ve	olumsuz	
sonuçları	bilmek	zorundadır.

“
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BAŞAK OTOMOTİV AKSESUAR 
yenİ ŞUBesİyle Hİzmet aĞını GenİŞletİyOr 

2005 yılından bu yana oto aksesuar alanında hizmet veren Başak otomotiv YEDPA Ticaret Merkezi 
karşısında açtığı yeni şubesiyle hizmet ağını daha da genişletmeyi hedefliyor. 

Başak otomotiv firma ortağı 
Murat IŞIK, firmamız, oto 
aksesuarları grubundaki tüm 

yenilikleri yakından takip etmekte 
ve ürün çeşidine her geçen gün yeni 
ürünleri eklemekte olduklarını belirti. 
Özellikle YEDPA ticaret merkezi 
oto yedek parça sektöründe mer-
kez haline gelmesini büyük önem 
verdiklerini YEDPA Ticaret Merkezin-
deki B Caddesinde 500 metrekarelik 
showroomlarına YEDPA karşısına 
kurdukları yeni şubeleriyle oto akse-
suar alanında perakende ve toptan 
satış ağlarını genişletmeyiz hedefle-
diklerini belirti. 
Murat Işık, firmamızın oto aksesuar 
ve Tuning piyasasını yakından takip 
etmek için kurduğu, perakende ve 
montaj faaliyetlerinin yanında inter-
netten satış için kurduğu e-ticaret 
sitesiyle Türkiye’nin her yerindeki 
müşterilerine hizmet vermekteyiz. 6 
500 çeşit ürün çeşidiyle müşterile-

rimize hizmet sunmaktayız. Silecek, 
cam filmi, branda, xenon, sis, ampul, 
led, paspas, Dış aksesuar, iç aksesu-
ar, kriko çeşitleri, jant kapakları, kol-

tuk, anten gibi oto aksesuar alanında 
geniş bir ürün yelpazesiyle hizmet 
vermekteyiz. 
Oto aksesuar alanında tUningPOrt 
markası adı altında hizmet ağımızı 
genişleterek ithalat ve ihracat çalış-
malarımızı sürdürmekteyiz. Firma-
mız yeniliklere açık bir firma olarak 
kendimizi her geçen gün yenileyerek 
müşteri taleplerini taahhüt edildiği 
şekilde sağlamak ve beklentilerinin 
üzerinde çözüm sunmak arzusunda 
olduklarını belirti. 
Oto aksesuar sektörüne uzun yıllar 
hizmet etmiş tecrübeli ve genç 
bir kadroya sahibiz, sektörünü iyi 
tanıyan, teknolojiyi iyi kullanan ve 
yakından takip eden, güvenilir müş-
teri odaklılık prensibi üzerine çalışan 
bir kadroya sahibiz. Firma olarak her 
zaman otomotiv değer zincirinin her 
alanında verimli ve karlı hizmet ver-
meyi hedefleyen değerli bir otomotiv 
aksesuar şirketi olma arzusunda 
olduklarını belirti. 

hABER
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MARKA

mArgEm mArkA VE PAtEntin 
“ÇerÇevesİnİ” ÇİzİyOr

Margem, 2006 yılı itibariyle fikri ve sınai haklar hususunda edinmiş olduğu bilgi ve tecrübeler ışığında, 
‘Vekillik’ sıfatına da Türk Patent Enstitüsü tarafından layık bulunarak, Kozyatağı’nda yer alan ofisinde 

konusunda uzman kadrosu ile yaklaşık 1300 aktif müvekkile butik hizmet anlayışı ile danışmanlık yap-
makta olan bir marka patent ofisi.
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Margem Paten Marka Vekili Yu-
dum Akçakoca YEDPA Ticaret 
Merkezi’nde firması hakkında 

bilgiler verdi.  Akçakoca, “İspanyolca 
çerçeve anlamını taşıyan MARGEM, 
açılımında marka araştırma ve geliştir-
me merkezi hususunu vurguluyor olsa 
da, size ait olan tüm fikir ve ürünleri 
koruyan güçlü ve hukuki bir çerçeve 
olmaktan da asla vazgeçmemiştir” 
dedi. 

PAtEnt VE FAYDAlI mODEl
Akçakoca, “Sınırlı bir süre ve yer 
için patent/ faydalı model sahibine, 
üçüncü kişiler tarafından buluşun 
izinsiz olarak üretilmesini, satılmasını, 
kullanılmasını veya ithal edilmesini 
engelleme amacıyla tanınan tekel hak-
larıdır. Patent hakkı sahibi, buluşun 
yeni, teknoloji alanı ve ürünlerin ithal 
veya yerli üretim olup olmadığı konu-
sunda herhangi bir ayırım yapmaksı-
zın patent hakkından yararlanır. Patent 
sahibinin, üçüncü kişiler tarafından 
izinsiz olarak aşağıda sayılanların ya-
pılmasını önleme hakkı vardır. Patent 
konusu ürünün üretilmesi, satılması, 
kullanılması veya ithal edilmesi veya 
bu amaçlar için kişisel ihtiyaçtan başka 
herhangi bir nedenle olursa olsun elde 
bulundurulmasıdır. Patent konu-
su olan bir usulün kullanılmasıdır. 
Kullanılmasının yasak olduğu bilinen 
veya bilinmesi gereken usul paten-
tinin kullanılmasının üçüncü kişiler 
tarafından başkalarına teklif edilmesi-
dir. Patent konusu usul ile doğrudan 
doğruya elde edilen ürünlerin satışa 
sunulması veya kullanılması veya ithal 
edilmesi veya bu amaçlar için kişisel 
ihtiyaçtan başka herhangi bir nedenle 
olursa olsun elde bulundurulmasıdır” 
şeklinde konuştu. 
Patentler; Ürün ve yöntemleri koru-
ma, ciro ve karı arttırma, yatırımcıları 
cezbetme, lisans verme, karşılıklı li-
sans verme, rakipleri engelleme, itibarı 
oluşturma gibi konularda hak sahibini 
koruduğunu söyleyen Akçakoca,  
Patent Hakkının Sona Erme sebepleri 
de, koruma süresinin dolması, patent 
sahibinin patent hakkından vazgeç-
mesi, yıllık ücretlerin ve ek ücretlerin 
öngörülen sürelerde ödenmemesi, 

sebeplerinden birinin gerçekleşmesi 
ile sona erdiğini ifade etti.
Patentten Doğan Haklarla ilgili Hukuk 
Ve Ceza Durumları, Patent ihlalinin 
olası sonuçları vardır diyen Akçakoca, 
Patent hakkına tecavüz durumunda 
Hukuk Davası açılabilmektedir. Patent 
hakkında tecavüz eden fiillerin durdu-
rulması, Maddi ve manevi tazminatlar, 
Patentli ürünlere ve/veya bu ürünle-
rin üretiminde kullanılan ekipmana 
el konulması, El konulan unsurların 
mülkiyetinin patent sahibine verilme-
si, El konulan ürün ve ekipmanların 
imhası, Hakka tecavüzün basın yoluyla 
duyurulması gibi uygulanabilecek 
yaptırımlar vardır” dedi. 
Markaların koruma süresinin 10 yıl 
olduğunu, 10 ar yıl ara ile sonsuz kere 
yenilenebileceğini ifade eden Akçako-
ca, “Marka kiralanabilen, satışa konu 
olabilen rehin verilebilen, miras yolu 
ile intikal edebilen günümüzde birçok 
bankada dahi kredi kullanımında ipo-
tek olarak  kullanılmakta olan güçlü bir 
haktır” şeklinde konuştu. 

EnDüstriYEl tAsArIm
Tasarım; bir ürünün tümü veya bir 
parçası veya üzerindeki süslemenin, 
çizgi, şekil, biçim, renk, doku, malze-
me veya esneklik gibi insan duyuları 
ile algılanan çeşitli unsur veya özellik-
lerinin oluşturduğu bütünü ifade eder” 
şeklinde tanımlanmaktadır diyen Akça-
koca, “Türk Patent Enstitüsü nezdinde 
tescile bağlanan endüstriyel tasarımla-
rın koruma süresi başvuru tarihinden 
itibaren 5 yıldır.  Bu süre endüstriyel 
tasarım tescil belgesinin 5’er yıllık 

Patentler; ürün ve yöntemleri koruma, 
ciro ve karı arttırma, yatırımcıları cez-
betme, lisans verme, karşılıklı lisans 
verme, rakipleri engelleme, itibarı 
oluşturma gibi konularda hak sahi-
bini koruduğunu söyleyen Akçakoca,  
Patent Hakkının sona Erme sebepleri 
de, koruma süresinin dolması, patent 
sahibinin patent hakkından vazgeç-
mesi, yıllık ücretlerin ve ek ücretlerin 
öngörülen sürelerde ödenmemesi, 
sebeplerinden birinin gerçekleşmesi 
ile sona erdiğini ifade etti.

dönemler halinde yenilenmesi suretiyle 
25 yıla kadar uzatılabilir. Bilindiği üzere 
markalar tescil edildikleri ülkelerde 
koruma altına alınmaktadır. Bir marka 
eğer  patent ofisleri nezdinde yasal ola-
rak TANINMIŞ MARKA kriterine sahip 
değilse, o markanın tescil edildiği ülke 
haricinde başka ülkelerde bir başkası 
tarafından tescile bağlanması mümkün-
dür.  Yurtdışı marka tescilleri bireysel 
başvurular ile istenilen ülke/ ülkelerde 
yapılabileceği gibi WIPO CTM gibi pro-
tokoller aracılığıyla da tek dil ve tek bir 
para birimi kullanılarak daha az maliyet 
ve zaman kaybı ile üye ülkelerde koru-
ma altına alınabilmektedir” ifadelerini 
kullandı. 

mArkAnIn kUllAnImI 
Markanın, tescil tarihinden itibaren 
beş yıl içinde, haklı bir neden olmadan 
kullanılmaması veya bu kullanıma beş 
yıllık bir süre için kesintisiz ara veril-
mesi halinde, marka iptal edilir diyen 
Akçakoca, “Marka tescilinden önce 
yeni kurulacak olan şirket için öncelikli 
önerimiz şirket unvanınız kullanılmak 
isteniyor ise, marka olarak da müsait 
olup olmadığının kontrol edilmesidir.  
Markanızın tescili ile e-ticarette aktif 
olarak kullanıldığını bildiğiniz alan 
adlarının ( domainlerin ) kontrolünün 
sağlanması ve kuruluşunuza tahsis 
edilmesi gerekmektedir.
Markanıza ait bir sloganınız ya da ayırt 
ediciliği yüksek bir logonuz var ise, tek 
tek koruma altına alınması gerekmek-
tedir. 
Markalar tescil edildikleri şekliyle kul-
lanılmak zorundadır. Kötü niyet taşıyan 
bir ek eklenememektedir aynı zamanda 
markanın bir kısmı kullanılıp diğer 
kısmının kullanılmaması da mümkün 
değildir. 
Markalar tescil edikleri tarih itibariyle 
ilk 5 yıl içerisinde kullanılmak zorunda-
dır. Aksi halde tescile bağlanmış ancak 
bir türlü kullanılmamış olan markaları-
nız için markalarınızın hükümsüzlüğü 
davası açılarak, markanızın iptali talep 
edilebilmektedir. Böyle bir hak kaybı 
yaşanmaması adına markalarınızın fa-
turalarınızın içerisinde aleni bir şekilde 
yazılmak kaydıyla kullanımı son derece 
önemlidir” dedi.
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OtOmOtiV’DE rEkAbEt 
SATIŞ SIRALAmASINI DeĞİŞTİRDİ

Bu yılın ocak-eylül döneminde yüzde 26,1 daralan otomotiv pazarı, satış rakamlarını korumaya çalışan 
markaların yoğun rekabetine sahne oldu. Farklı kampanyalarla müşterilerin dikkatinin çekilmeye çalışıldığı 

yarışta, birçok markanın satış sıralamasındaki yeri de değişti.

OTOMOTİV
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Otomotiv Distribütörleri Derneği (ODD) 
verilerine göre, Türkiye’de 2018’in 
ocak-eylül döneminde 362 bin 465 

otomobil, 100 bin 991 hafif ticari araç satıldı. 
463 bin 456 olarak gerçekleşen toplam 
pazar, geçen yılın aynı dönemine göre yüzde 
26,1 daraldı.
Bu yılın ocak-eylül döneminde otomobil ve 
hafif ticari araç toplam pazarında en çok satı-
lan marka sıralamasında Renault yine zirvede-
ki yerini korudu. Renault liderliği bırakmasa 
da pazardaki daralmaya paralel satışları yüzde 
22,3 azalarak 66 bin 517’ye indi. Aynı dönem-
de marka, pazar payını ise yüzde 13,6’dan 
yüzde 14,4’e çıkardı. Geçen yılın 9 ayında 
sıralamada dördüncü olan Ford, bu yıl 50 bin 
489 satışla ikinciliğe yükseldi. 50 bin 435 satış 
yapan Volkswagen ise üçüncülüğünü korudu.

HOnDA üÇ bAsAmAk YüksElDi
Bu yılın 9 ayında otomobil ve hafif ticari 
araç toplam pazarında Fiat 49 bin 745 adetle 
dördüncülüğe geriledi. Fiat geçen yılın aynı 
döneminde 78 bin 785 adetlik araç satışı ile 
ikinci sırada yer almıştı. Hyundai ise 27 bin 
639 adetle beşinci sıradaki yerini korudu.
2017’nin ocak-eylül döneminde sekizinci 
sırada yer alan Toyota, bu yıl 23 bin 409 satışla 
altıncılığa ulaştı. Dacia 22 bin 79 adetle bir ba-
samak gerilerek listede yedinci oldu. Peugeot 
ise 21 bin 991 adetle bir basamak yükselerek 
sekizinci sıraya çıktı. Listede 2017’nin 9 ayında 
12’nci sırada bulunan Honda 20 bin 388 satış-
la dokuzuncu oldu. Mercedes-Benz 18 bin 577 
satışla listede onuncu sırada yer aldı.

VOlVO sAtIŞlArInI 
En ÇOk ArtIrAn mArkA
ötV inDirimi gElDi, sEktör 
krEDi DEstEĞi DE bEkliYOr
Bu yılın ocak-eylül döneminde 2 binin 
üzerinde satış rakamına ulaşan markalar 
incelendiğinde, 4 marka satışlarını artırırken, 
16’sının satışlarında düşüş yaşandı.
Satışlarını geçen yılın 9 ayına göre en çok ar-
tıran marka yüzde 55,7 ile Volvo oldu. Volvo, 
bu yılın ocak-eylül döneminde 4 bin 175 satış 
gerçekleştirdi. Volvo’yu yüzde 21,2’lik artışla 
Mitsubishi, yüzde 11,6 ile Honda ve yüzde 0,9 
ile Skoda takip etti. Söz konusu dönemde sa-
tışları en fazla azalan Citroen oldu. Geçen yılın 
9 ayında 18 bin 92 adetlik satışa ulaşan Cit-
roen, bu yılın aynı döneminde 9 bin 782 satış 
yaptı. Bu markayı yüzde 42,9’lık düşüşle Opel, 
yüzde 35,1’lik azalışla Volkswagen izledi.

mArkAlArIn 2018 VE 2017 YIllArInIn 9 AYInDA UlAŞtIĞI 
sAtIŞ ADEtlErinE görE sIrAlAmAsI ŞöYlE:

mArkA  OcAk-EYlül 2018   OcAk-EYlül 2017 
  sIrAlAmA     sAtIŞ ADEDi  sIrAlAmA   sAtIŞ ADEDi
rEnAUlt   1 66.517   1 85.622
FOrD   2 50.489   4 71.918
VOlksWAgEn  3 50.435   3 77.757
FIAt   4 49.745   2 78.785
HYUnDAI   5 27.639   5 35.704
tOYOtA   6 23.409  8 28.634
DAcIA   7 22.079   6 32.134
PEUgEOt   8 21.991   9 25.438
HOnDA   9 20.388   12 18.274
mErcEDEs-bEnZ  10 18.577   10 23.669
OPEl   11 16.944  7 29.685
nIssAn   12 15.881   11 20.695
skODA   13 15.773   14 15.629
cItrOEn   14 9.782   13 18.092
bmW   15 9.704   16 11.592
AUDI   16 9.448   15 12.350
sEAt   17 8.540   17 11.514
kIA   18 7.199   18 10.051
VOlVO   19 4.175  19 2.681
mItsUbIsHI  20 3.132   21 2.585
sUZUkI   21 1.841   20 2.643
IsUZU   22 1.551   23 1.563
JEEP   23 1.491   24 1.538
IVEcO   24 1.146   22 1.717
sUbArU   25 1.042   26 1.029
lAnD rOVEr  26 859   25 1.254
mAZDA   27 811   28 967
mInI   28 804   29 887
kArsAn   29 702   27 1.023
POrscHE  30 470   31 482
ssAngYOng  31 279   30 506
Ds   32 202   35 89
AlFA rOmEO  33 141   33 246
JAgUAr   34 125   32 254
lEXUs   35 39   37 73
mAsErAtI  36 34   38 44
smArt   37 22   34 102
FErrArI   38 16   41 9
InFInItI   39 16   36 78
AstOn mArtIn  40 10   39 15
bEntlEY   41 6   40 11
lAmbOrgHInI  42 2   42 4
    463.456   627.343
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OTOMOTİV 

OtO PAZArInDA kAlitE 
BelGe İle artacak...

ikinci el motorlu kara taşıtı ticareti, 
yeni yönetmelik gereği artık yetki 
belgesi ile yapılacak. Sektör men-

supları da yeni döneme geçiş için belge 
başvurularına başladı. Yapılan sına-
vın ardından İstanbul’da ilk belgeler, 
Motorlu Araç Satıcıları Federasyonu’na 
(MASFED) bağlı İstanbul Motorlu Araç 
Satıcıları Derneği’nin (İMAS) düzenle-
diği “Mesleki Yeterlilik Belgesi” tanıtım 
töreninde sahiplerine teslim edildi.
Toplantıda konuşan İTO Meclis Başkan 
Yardımcısı Salih Sami Atılgan, Mo-
torlu Araçlar Tamir, Bakım ve İmalatı 
Meslek Komitesi Üyesi olarak sektörün 
içinde olduğunu belirtti. Atılgan, İTO’da 
sektörel çalışmalar yaparak, bu alanda 
da ticaret hacminin ve işin kalitesinin 
artması için çalıştıklarını kaydetti. İkinci 
el ticaretinin kapasite ve ciro yüksekliği 
bakımından hak ettiği ilgiyi henüz gör-
mediğini belirten Atılgan, yeni dönemin 
mesleki anlamda etkinliği ve verimliliği 
artıracağını söyledi.

sInAV bAŞVUrUsU
MASFED Başkanı Aydın Erkoç ise 
konuşmasında, “Yılda 7 milyon araç 
el değiştiriyor. Bunun yaklaşık 3.5-4 
milyonunu, ayaküstü araç alıp satanlar 
gerçekleştiriyor. Hem devletin vergi 
kaybı hem de müşterinin güvenliği 
açısından buna bir standart getirilmesi 
gerekiyordu” dedi. Erkoç, “Mesleki 
Yeterlilik Belgesi için bütün illerden baş-
vuranları sınavlara alıyoruz. Sınavı geçen 
arkadaşlarımız da belgelerini teslim 
alıyor” diye konuştu.

HAFtA sOnU nOtEr
Sektörde işlerin hafta sonları yoğun 
olduğunu anlatan Erkoç, “Cumartesi 
pazar araç bakanlar resmi işlemlerini 

yapamıyor; çünkü noterler çalışmıyor. 
Noterlerin hafta sonu da çalışması 
lazım. En azından ticaret merkezlerinde 
nöbetçi noter olmalı. Bu yönde temasla-
rımızı sürdürüyoruz” dedi.

PAZAr büYüYOr
İMAS Başkanı ve İTO Motorlu Taşıt 
Satış ve Servisi Meslek Komitesi Meclis 
Üyesi Hayrettin Ertemel, ikinci el 
otomotiv pazarının her yıl büyüdüğünü 
söyledi.
Sektörde kaliteyi ve ticareti geliştirecek 
her türlü adımın arkasında olduklarını 
kaydeden Ertemel, başlıca sorunları ise 
şöyle sıraladı: “Kayıt dışı satış, KDV, 
sorunlu ithal araçlar, satış anında sigorta 
zorunluluğu, hafta sonu noterlerin 
çalışmaması, araç soruşturma ekranları-
nın sektör mensuplarına açık olmaması, 
eksper hizmetleri kaynaklı problemler, 
her aracın yeterince kontrol edilmeden 
trafiğe çıkarılması ve araç kiralama bazlı 
mağduriyetler.”

bAŞVUrUDA gEcikmEYin
Ertemel, galericilere ve diğer sektör 
mensuplarına seslenerek, “Yeni yönet-
meliğin getirdiği değişikliklerle sektörün 

itibarı artacak, kayıt dışılığın önüne 
geçilecek. Müşteri memnuniyeti de 
artacak. Sektör mensupları bir an önce 
Mesleki Yeterlilik Belgesi için başvur-
sunlar. Ayrıca başvuruları MASFED 
MYM üzerinden yapmalarını tavsiye 
ediyorum” dedi.
Ticaret Bakanlığı İç Ticaret Genel Mü-
dürlüğü GMY Adem Başar, İBB Başkan 
Danışmanı Nurettin Ertemel ve MÜSİ-
AD Otomotiv ve Ulaşım Araçları Sektör 
Kurulu Başkanı Osman Özdemir’in de 
konuştuğu toplantıda, sınavdan geçen 
sektör mensuplarına belgeleri teslim 
edildi.

mAsFED’DEn tl ilE sAtIŞ kArArI
MASFED Başkanı Aydın Erkoç, motorlu 
araç satışı yapanlar olarak döviz kurun-
dan kaynaklanan sıkıntılarda devletin 
yanında olduklarını duyurdu. MASFED 
olarak bir karar aldıklarını belirten 
Erkoç, “Buna göre otomobil ticaret mer-
kezlerinde TL ile satış yapacağız” dedi.

İkinci el araç ticareti yapan tacir ve esnaf, faaliyetlerini yetki belgesi ile sürdürecek. Pazarda hizmet 
kalitesini de artıracak yeni dönem için mesleki yeterlilik belgesine başvuranlar belgelerini almaya 

başladı.
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OtO YAn sAnAYi HAmmADDEDE 
kUr alarmı verİyOr

TAYSAD Başkanı Kanca, ilk yarıda korkulanın aksine yurtdışı talebinde sıkıntı olmadığını ancak, en 
büyük sorunlarının Türkiye’de üretilmesine rağmen dövizle alınan hammaddeden kaynaklı maliyet 

artışı olduğunu söyledi.

Taşıt Araçları Tedarik Sanayicileri 
Derneği (TAYSAD) Başkanı Alper 
Kanca, üretim tarafında 2017’den 

daha iyi bir yıl geçirdiklerini vurgulaya-
rak, “Türkiye’deki siyasi ve ekonomik 
gelişmelerin ihracata olumsuz yan-
sımasından endişe ediyorduk ancak 
korkulan olmadı. Yurtdışındaki talepte 
bir sıkıntı yok. Yan sanayi ihracatı ilk 
yarıda yüzde 22 artışla 5.7 milyar dolar 
oldu” dedi. Kanca, yan sanayicinin 
şu anda en büyük sorunu iç pazarda 
hammadde alırken yaşadığını dile geti-
rerek, “Türkiye’de üretilmesine rağmen 
dövizle alınan hammadde maliyetleri 
çok artırdı” diye konuştu. Alper Kanca, 
iç pazardaki yüzde 40’a yaklaşan daral-
manın ana sanayide üretimi etkilediğini 
ancak, üretimin yüzde 70’e yakının 
ihracat olması nedeniyle bu etkinin 
düşük kaldığını söyledi. Yan sanayide 
ise işlerin daha iyi gittiğini vurgulayan 
Kanca, “İlk altı aya baktığımızda en 
çok endişe ettiğim konu, seçim süreci, 
belirsizlik, yurt dışındaki olumsuz algı 
derken ihracatta düşüş olmasıydı. O 
tarafta bir kayıp olmadı. Bu sevindirici. 
Fabrikalarımız yine 3 vardiya çalışıyor. 
Yeni tesisler kuruluyor, yeni istihdam 
sağlanıyor” dedi.

“mAliYEt FiYAtA YAnsItIlAmIYOr”
İlk yarıdaki başarılı performansa 
rağmen yılın ikinci yarısına yönelik 
endişeleri olduğunu dile getiren Alper 
Kanca, “İç pazardaki düşüşün sürme-
sinin yanı sıra hammadde fiyatının 
dövize endeksli olarak artması şu anda 
en büyük sorunumuz. Yurtdışında 
işlerin iyi gitmesi güzel ancak bu tek 
başına yeterli değil. Maliyetler çok 
ciddi şekilde artıyor. Bu konuda sıkıntı 
büyük. Birçok firma bunu çözmeye 

çalışıyor. Kimse bu artan maliyetleri 
ödemek istemiyor. Tüketici ödemek 
istemiyor, çünkü onun maaşında artış 
olmadı. Bayi ödemek istemiyor. OEM 
diyor ki, ‘ben müşteriye satamam.’ 
Ancak günün sonunda ister çelik, ister 
sac, ister plastik olsun fiyat yüzde 
30-40 arttı. Yan sanayicinin en büyük 
sorunu artan maliyetlerini karşıla-
mak konusunda müşterilerin biraz 
gecikmesi. Onları da anlıyorum ama 
önceden mesela 100 milyon liralık 
bir hammadde alımınız vara ona göre 
firmalar çarkını çeviriyordu. Ama bir 
anda dövizin artması ile fiyat yüzde 40 
yukarı çıktı. Bunu da çevirmek kolay 
değil. Bu farkı cebinizden ödüyorsu-
nuz, hem de kredilerin de zora girdiği 
şu dönemde” diye konuştu.

“DöViZE DönüŞ HAtAYmIŞ”
“Öncelikle unutmamak gerekiyor ki, 
kurdaki oynama en çok sanayiciyi 
etkiliyor. Sanayicinin girdilerinin büyük 
bir kısmı döviz. Türkiye’de üretiliyor 
olmasına rağmen dövizle satılıyor. 
Zamanında daha istikrarlı diye döndük 
dövize . Ama istikrarlı çıkmadı. Döviz 
oynadıkça hepimizin sinirleri oynuyor. 

Kurun yan sanayiye böyle görünmez 
şekilde arkadan ciddi bir hançerlemesi 
söz konusu. İthal edilen bir üründe bu 
durum yerli ürün için bir fırsat olabilir 
ancak Türkiye’de üretilen bir hammad-
denin fiyatının dövize çevrilmesi bir 
hataydı. Bunu şimdi daha iyi anlıyoruz” 
şeklinde konuştu.

 “DEVlEt ÇEŞitli DEstEklErlE 
HAmmADDE ürEticisini iknA EtmEli”
Türkiye’de üretilmesine rağmen dövizle 
satılan hammadede kura bağlı yaklaşık 
yüzde 40 fiyat artış olduğunu ve devletin 
buna karşı çeşitli önlemler alması ge-
rektiğini belirten Kanca, şöyle konuş-
tu: “Devletin burada kuru mümkün 
olduğunca sabit tutması lazım. Devlet, 
hammadde üreticilerini zorlamalı, ikna 
etmeli. Onlara bazı kolaylıklar getirmeli 
ki fiyatlamayı dövizden TL’ye çevirelim. 
Bu aslında müşterilerimizin de bizden 
beklentisi. Yurtdışındaki müşteriler, “Biz 
Türkiye’ye geliyoruz. Türkiye’den mal 
alıyoruz. Bu pazarda üretilen bir malı 
dövizle niye alıyorsunuz? ‘Eğer siz de 
hammadenizi dövizle alıyorsanız yurtdı-
şındaki tedarikçiden ne farkınız var? Biz 
niye gelelim bu mesafeyi’ diyor.”
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OtOmObil sEktörü iÇin
SeKİZ öNgöRü

Geçtiğimiz yıl otomobil sektörü için hareketli bir seneydi. 2017 yılında, hem firmalar hem de inovatif 
piyasa oyuncuları yeni bir hizmet olarak mobilitedeki gelişmeler, çevreye duyarlı gelecek için güzel 

konseptler ve akıllı, sürücüsüz araçlardaki gelişmeler ile önemli adımlar attılar. 2018 yılının da sektör 
için yine hareketli ve oldukça heyecanlı bir sene olacağına inanıyoruz. Öne çıkan hususlardan bazılarını 

aşağıda listeledik:

2018’de araç talebi 2017 yılında-
kinden daha hızlı büyüyecek – Bu 
büyümenin Avrupa (Birleşik Kral-

lık hariç), toparlanan Brezilya, Rusya 
ve diğer gelişmekte olan piyasalardan 
geleceğini öngörmekle birlikte ABD ve 
Çin’deki talepte önemli bir değişiklik 
olmasını beklememekteyiz.
SUV’lar (spor amaçlı araçlar) ve 
CUV’lar (crossover araçlar) ana akım 
haline geliyor – Farklı ve özellikli bir 
talep olarak ortaya çıkan bu segment, 
şu anda her markada ister premium 
ister ekonomik çeşitli ve çok sayıda 
rekabetçi ürünlerin sunulduğu bir alanı 
oluşturuyor. Tüketiciler seçenekler 
arasında zorlanmaya başladıkça fiyat-
landırma ve karlılık üzerindeki baskının 
artacağını öngörüyoruz. Rekabet arttık-
ça markaların fiyatlandırma stratejileri 
yakından izlemeye değer olacaktır.

ElEktrikli ArAÇlAr – 
Geçtiğimiz on yıl içerisindeki birçok 
talihsiz başlangıç sonrasında elektrikli 
araçlar, bu defa arkalarındaki mevzu-
at ve sektör destekleri hiçbir zaman 
olmadığı kadar güçlü bir şekilde 
geri döndüler. İçten yanmalı motor-
lar mevzuat tarafından zorlanmaya 
başlarken, hibrid ve elektrikli araçlar 
2017 yılında teşviklerden faydalandılar 
ve hatta bazı dizel müşterilerine karşı 
zafer elde ettiler. Tüketiciler, orijinal 
ekipman üreticileri (OEM),piyasaya 
yeni giren oyuncular elektrikli araçları 
yollarda görmek için yarışırken, 2018 
ve sonrasında CUV’lar dahil olmak 
üzere tüm kategorilerde birçok ürün 
tanıtımı bekleniyor. 2018 yılında, 

elektrikli araçların önümüzdeki 5-10 
yıl artan bir grafikle hareket edeceğine 
dair iki gösterge bekliyoruz.Bunlardan 
ilki Çin’in NEV (yeni enerjili araçlar) 
politikasının en büyük elektrikli araç 
piyasası üzerindeki etkisi ve ikincisi ise 
OEM’lerin elektrikli araçlar için yenilik-
çi finansman paketleri sunmalarındaki 
kabiliyetleri olacak.

kAnUni DüZEnlEmElEr VE 
ŞEHirlEr –
2017 yılında, tüketicilerin ulaşım 
tercihlerini etkilemeye, çevreyi kirleten 
araçları ortadan kaldırmaya ve bazı 
durumlarda tüm özel araçların şehir 
merkezlerine girişlerini yasaklama-
ya yönelik çeşitli şehirlerde bugüne 
kadarki en yüksek seviyede tedbirlere 
tanıklık edildi.Bu momentumun 2018 
yılında da daha fazla şehrin benzer 
tedbirleri uygulamaya başlamasıyla ar-
tacağını tahmin ediyoruz. Doğal olarak 
otomobil üreticileri ve ulaşım sağlayıcı-
larının şehirlerin spesifik ulaşım ihtiyaç 
ve zorluklarını ele alan somut ve 
ölçeklendirilebilir teklifler ve çözümler 
üretmeleri acil bir ihtiyaç haline geldi.

OnlinE mI YOksA OFFlinE mI? –
 Müşterilerin karar verme süreçle-
rinde dijitalin rolü “eğer” veya “ne 
zaman”dan “ne kadar yakın”a dönüş-
tü. Bayilerin artık sadece OEM’lerden 
gelen online teklifler ile değil, ayrıca 
müşterilere erişimi olan yeni aracılar 
ve satın alma opsiyonlarını değerlen-
dirmek için başvurulacak olan yeni 
fiyat toplayıcı platformlar ile de rekabet 
etmeleri gerekecek.

Ekosistemler veri ve dijital teknolojiler 
sayesinde canlanıyor – Akıllı, paylaşımlı 
ve çevreye duyarlı araçlardan sürücü-
süz araçlara kadar mobilitenin geleceği 
için her vizyon, bu tür modelleri sür-
dürmek için kazanan bir formül telaf-
fuz edilmeksizin bir ekosisteme yapılan 
atıflar içeriyor. Bazı mevcut oyuncular 
ve yeni girişimciler, blockchain başta 
olmak üzere teknolojiler geliştirerek 
ekosistemleri çalışır hale getirmek için 
ticari sınırlamaların ötesine bakıyor ve 
Genel Veri Koruma Yönetmeliği türün-
deki mevzuat kısıtlamaları dâhilinde 
veriyi kazanca çevirmenin yollarını 
aradıkları için “gelişimin habercisi” 
haline geliyorlar.
Araç çağırma ve mobilite hizmeti, dü-
zenleyiciler tarafından mercek altına 
alınıyor – Avrupa Adalet Divanı’nın, 
örneğin Uber gibi “Araç Çağırma 
Hizmeti”nin ulaşım sektörü mevzuatı 

serdar altay, ey türKiye şirKet ortağı ve 
otomotiv seKtör lideri
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türkiYE’DE YEDi kiŞiYE 
BİR OTOmOBİL DüŞüYOR 

Türkiye’de ortalama 7 kişiye 1 otomobil düştüğü görülürken, ülke içerisinde ise en yükse ortalamanın 
4 kişiye bir otomobille Ankara’da olduğu saptandı.

Medya takibinin öncü kuru-
mu Ajans Press, Türkiye’de 
kişi başına düşen ortalama 

araba sayısını inceledi. Ajans Press’in 
Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK) ve-
rilerinden ve medya yansımalarından 
derlediği bilgilere göre Türkiye’de 
ortalama 7 kişiye 1 arabaya düştüğü 
görüldü. Ankara’da ise bu ortalama-
nın 4 kişiye bir araba şeklinde olduğu 
saptanırken, İstanbul’da 5 kişiye bir 
otomobil düştüğü belirlendi. Bununla 
birlikte Türkiye’de en çok otomo-
bilin 2 milyon 755 bin 250 adet ile 
İstanbul’da olduğu kaydedildi.

En AZ OtOmObil HAkkÂri’DE
Veriler en son açıklanan 2017 yılına 
ait iken, nüfusa oranla otomobil 
sayısı en az olan il Hakkâri olarak 
belirlendi. Böylelikle nüfusu 267 
bin 813 olan Hakkâri’de 131 kişiye 
bir otomobil düştüğü tespit edildi. 
Hakkâri’den sonra ise kişi başına 

düşen en az otomobil sayısı Tunceli 
ve Ardahan’da görüldü.

En ÇOk HAbEr OlAn 
bAŞlIklAr bElli OlDU
ITS Medya ve Ajans Press’in gerçekleş-
tirdiği medya incelemesinde, konuyla 
ilgili yazılı basına yansıyan haber adet-

leri de belli oldu. 2017 ve 2018 yıllarını 
kapsayan medya incelemesinde, mo-
torlu kara taşıtlarıyla ilgili 253 bin 113 
haber yansıması tespit edildi. Medyaya 
yansıyan haber başlıklar incelendiğinde, 
motorlu kara taşıtlarının en çok kaza, 
vergi dilimi ve akaryakıt fiyatlarındaki 
artışla haber olduğu görüldü.

kapsamında düzenleneceğine dair en 
son duyurusunun, söz konusu hizmet 
sağlayıcılarına zarar vereceğine nere-
deyse kesin gözüyle bakılıyor. Ancak 
bu durum bu tür iş modellerinin ticari 
rekabet ve kısa/orta vadede ölçek-
lendirme kabiliyetleri zarar görürse 
geçerli olacak. 2018 yılı bu tür iş 
modelleri için artan gelirleri üzerinde-
ki baskı ile birlikte zorlu bir yıl olabilir. 
Fakat iş yapılarını ve süreçlerini yerel 
mevzuatlara uyumlu hale getirmeleri 
durumunda kendilerini toparlaya-
caklarına dair herhangi bir şüphe 
bulunmuyor.

Mobilite ve yenilikçilik yatırımlarında 
sektör dönüşümüne dair ipuçları – 
2017 yılında, mobilite ekosisteminde, 
anlık mobilite ve araçlarda yenilik-
çilikten dijital mobilite ve ulaşım 
altyapısına kadar çeşitli alanlarda 
yaklaşık olarak 68 milyar $ tutarında 
bir yatırım yapıldı. Finansal yatırım-
cılar ve teknoloji yatırımcıları yeni 
girişimlerden otomobil tedarikçileri-
ne kadar farklı varlıklara yatırım yapa-
rak yarışı önde sürdürdüler. Fakat 
otomobil üreticileri ve tedarikçileri 
de bu yarışta çok arkada kalmadı. 
2018 yılında daha büyük yatırımların 

yapılması bekleniyor.
2017 yılı, dönüşümde olan otomotiv 
sektörü için en heyecanlı yıl oldu ve 
tüm göstergeler daha fazla olmasa bile 
en az 2017 yılı kadar heyecanlı bir 2018 
yılını işaret ediyor.
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OTOMOTİV

AVrUPA OtOmObil PAZArI  
İLK 9 AYDA ARTTI

Otomotiv Distribütörleri Derneği (ODD), 2018 Eylül ayı Avrupa otomobil pazar değerlendirmesi 
verilerini açıkladı. Avrupa otomobil pazarı 2018 Ocak-Eylül döneminde yüzde 2,3 arttı

Buna göre; AB (28) ve EFTA ülke-
leri toplamına göre otomobil pa-
zarı 2018 Ocak-Eylül döneminde 

2017 yılı aynı dönemine göre yüzde 
2,3 arttı ve toplam 12 milyon 304 bin 
711 adet seviyesinde pazara ulaşıldı. 
2017 yılı aynı döneminde 12 milyon 
24 bin 753 adet satış gerçekleşmişti. 
AB (28) ve EFTA ülkeleri toplamına 
göre 2018 yılı Ocak-Eylül döneminde 
geçen yılın aynı dönemine göre en 
fazla düşüş sırasıyla yüzde 12,6 ile 
İzlanda’da, yüzde 7,5 ile İngiltere’de 

ve yüzde 4,2 ile İrlanda’da görüldü. 
2018 yılı Ocak-Eylül döneminde, 
2017 yılı aynı dönemine göre satışları-
nı en çok artıran ilk üç pazar sıralama-
sında; Romanya yüzde 31,5, Litvanya 
yüzde 27,0 ve Macaristan yüzde 26,5 
oranlarıyla yer aldı. AB (28) ve EFTA 
ülkeleri toplamına göre otomobil 
pazarı 2018 Eylül ayında 2017 yılının 
aynı ayına göre yüzde 23,4 azaldı ve 
toplam 1 milyon 123 bin 184 adet 
seviyesinde pazara ulaşıldı. 2017 yı-
lında 1 milyon 466 bin 243 adet satış 

gerçekleşmişti. AB (28) ve EFTA ülke-
leri toplamına göre 2018 Eylül ayında 
geçen yılın aynı ayına göre en fazla 
düşüş yüzde 73,4 ile Romanya’da, 
yüzde 41,8 ile Avusturya’da ve yüzde 
39,7 ile İsveç’te görüldü. 2018 Eylül 
ayında, 2017 yılı aynı ayına göre satış-
larını en çok artıran pazarlar arasında; 
Bulgaristan yüzde 8,5 ve Hırvatistan 
yüzde 3,3 oranlarıyla yer aldı. 2018 
Eylül ayı sonunda Türkiye, yüzde 
23,95 azalış ile Avrupa otomobil satış-
ları sıralamasında 8’inci oldu.
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ticAri ArAÇlArDA kDV 
YüZDe 1’e İNİYOR

 Otomotiv sektörü iç satışlarda büyük bir gerileme yaşarken sektörü canlandıracak müjdeyi Hazine ve 
Maliye Bakanı Berat Albayrak verdi. Albayrak, 1600 cc ve altı motorlu araçlarda da ÖTV’de 15’er puan 

düşürülürken, ticari araçlarda kdv oranın yüzde 1’e çekildiğini söyledi. 

Bakan Albayrak, yıl sonuna 
kadar bazı sektörlerde KDV ve 
ÖTV indirimine gideleceğini 

söyledi.  Ticari araçların da içinde 
olacağı bu indirimler şöyle olacak: 
Beyaz eşya sektöründe ÖTV oran-
larını yıl sonuna kadar sıfırlanacak. 
1600 cc ve altı motorlu araçlarda 

ÖTV uygulaması 15’er puanlık indi-
rime gidiliyor. Ticari araçlarda KDV 
oranı yüzde 18’den yüzde 1’e in-
diriliyor. Mobilya sektöründe KDV 
yüzde 18’den 8’e inecek. Konuttaki 
yüzde 18’den 8’e indirilen KDV 
uygulaması yıl sonuna kadar devam 
edecek. Uygulama 31 Ekim’de sona 

eriyordu. Tapu harçlarındaki yüzde 3 
uygulaması da yıl sonuna dek devam 
edecek. Bakan Albayrak, “Enflasyon-
la Topyekün Mücadele Programına 
destek veren firma sayısı 2 bin 
500’ü aştı” derken Vergi Denetim 
Kurulunu’nun yeniden kurgulanaca-
ğını belirtti.
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EKONOMİ

bir DOkUnUŞ bir HAYAt DEĞiŞtirir
Pera Ataşehir Özel Eğitim ve Rehabilitasyon Merkezi Müdürü Muhterem Güven, yaptıkları işin çok hassas 
ve özen gösterilmesi gereken bir yapısı olduğunu, o yüzden eğitimin her aşamasında çok dikkatli ve duyarlı 

davrandıklarını söyledi.

Pera Ataşehir Özel Eğitim ve Rehabi-
litasyon Merkezi Müdürü Muhte-
rem Güven, kurumunun sektöre 

sunduğu katkılardan ve gerçekleştirdikle-
ri faaliyetler hakkında dergimize önemli 
açıklamalarda bulundu. 
-öncelikle eğitim merkeziniz hakkında 
bilgi verir misiniz?
Pera Ataşehir Özel Eğitim ve Rehabilitas-
yon Merkezi Pera Eğitim Kurumlarının 
Ataşehir şubesini oluşturmaktadır ve 
şuan Anadolu Yakasında bulunan tek 
Pera şubesidir. Pera Eğitim sistematiği-
nin odak noktası olan “bir dokunuş bir 
hayatı değiştirir” şiarıyla çıktığımız bu 
yolda Pera’nın özel eğitim alanında uzun 
yıllara dayanan tecrübe ve birikimlerini 
Türkiye genelinde temsil eden 12 şube-
den biriyiz. Ataşehir şubemiz de eğitim 
ve araştırma hastanelerinden alınan 
heyet sağlık raporu ve rehberlik araştır-
ma merkezlerinden alınan eğitim raporu 
doğrultusunda Dil ve Konuşma Bozuklu-
ğu olan bireylere, Zihinsel Engelli birey-
lere, Bedensel Engelli bireylere, Yaygın 
Gelişimsel Bozukluğu olan bireylere ve 
Öğrenme Güçlüğü çeken bireylere 5 
programda ücretsiz hizmet vermekteyiz. 
Aynı zaman da kurumumuz ailelere üc-
retsiz servis hizmeti sağlamaktadır. Has-
tane ve RAM raporlarının çıkarılmasında 
onlara yardımcı olmaktadır. Kurumumuz 
bünyesinde isteğe bağlı olarak tam gün 
ya da yarım gün eğitim de verilmektedir. 
Kurumumuz Ataşehir in sakin, temiz ve 
doğayla iç içe olan Ferhatpaşa mahal-
lesinde bulunmaktadır. Konum olarak 
çevre ilçelerin birçoğuna aynı mesafede 
bulunmakta adeta hepsinin ortak nokta-
sında yer almaktadır.
-Hangi yöntemlerle eğitim veriyorsunuz, 
burada sağlayacağınız faydalar nelerdir?
Pera Eğitim Kurumları olarak alanında 
uzman eğitim personelleri ile çalışmak-
tayız. Personelimizi kendi bünyemizde 

oluşturduğumuz Pera Eğitim Sistematiği 
içerisinde sürekli öğrenme ve alanında 
uzmanlaşma adına verdiğimiz eğitimlerle 
donatmaktayız ve bunları öğrencilere 
sağlıklı bir şeklide aktarmalarını sağlamak 
adına düzenli, istikrarlı, iç denetim meka-
nizmaları ile devam ettirmekteyiz. Eğitim 
sistematiğimiz her şubemizde aynıdır ve 
sürekli takib edilmektedir. Eğitimcilerimiz 
Uygulamalı Davranış Analizi, Etkileşim 
Temelli Erken Çocuklukta Müdahale 
Programı, Duyu Bütünleme Terapisi, 
Psikolojik Danışmanlık, Aile Danışmanlığı 
gibi bilimsel yönelimlerle hizmet vermek-
tedir. Anadolu Yakasının düzenli, bilimsel 
yöntemlerle donatılmış, ispata dayalı, elle 
tutulur veriler alınabilen bir Rehabilitasyon 
Merkezine ihtiyacı olduğunu düşünüyo-
ruz. Özellikle Ataşehir bölgesinin ve YED-
PA da işletmeci olan ailelerin çocuklarını 
güvenle emanet edebilecekleri, yapılan 
eğitimlerin sonuçlarını dokümanlara 
yansıtan bir kurumun olması onların ve 
çocuklarının gelecek yaşantısında onlara 
bir çok alanda fayda sağlayacaktır.
-bölge açısından düşünürsek YEDPA ve Ata-
şehir için merkezinizin katkısı ne olacak?
Bölge açısından düşünürsek Özel Eğitim 
ve Rehabilitasyon hizmeti sistemli, bilim-

sel verilere dayalı, disipliner, elle tutulur 
gözle görülür verilere dayandırılarak 
yapılıyor diyemeyiz. Pera Sistematiği bu 
konu da büyük bir eksiği kapatıyor. Aile-
lerin eğitime olan bakış açılarını değişti-
riyor, onları da eğitim sistemine katarak 
bireyin okul da aldığı eğitimi evde nasıl 
pekiştireceklerini, doğru davranışların 
neler olduğunu, çocuklarının gelişimine 
nasıl katkı sağlayacakları konusunda 
onlarla iş birliği içerinde ilerliyor. Bu 
şekilde eğitim de ilerle hızı artıyor 
diyebiliriz. Yine bir çok konu da ailelere 
çeşitli seminerler düzenlenmekte, aktif 
katılımları sağlanmaktadır. Ebeveynlerin 
çocuklarının eğitimi için yapacakları Has-
tane ve Rehberlik ve Araştırma Merkezi 
ile olan işlerinde onlara ücretsiz servis 
hizmeti sağlamakta ve randevularını 
takip etmekteyiz.
-önümüzdeki dönemlere yönelik planları-
nız nelerdir?
Önümüz de ki dönemlere yönelik 
planlarımız çok fazla olmakla birlikte 
esas işimiz olan eğitime katkı sağlayacak, 
kalitesini ve verimini arttıracak ekstra 
donanımları oluşturup sistemin içerisine 
katmak ki bunlar hidroterapi için havuz, 
çocukların toprak ile iç içe olabilmeleri 
için arka bahçemiz de ekme biçme alanı, 
kültür ve sanat etkinlikleri, aileler için 
yoga eğitimi vb. bir çok alanda hizmet 
sunmak için planlamalarımız mevcut ve 
bazılarına başladık diyebiliriz.
-Varsa ilave etmek istedikleriniz?
Öncelikle bu konu da ki duyarlılığınız ve 
bizimle röportaj yaptığınız için size ve 
YEDPA dergisi ailesine teşekkür ederiz. 
Anadolu Yakasına ve özellikle Ataşehir 
bölgesinde ki özel çocuk ve bireylere iyi 
bir eğitim imkanı sunmaya çalışıyoruz 
umarız yaptığımız bu hizmet kısa süre 
de buralar da güzel bir şekilde duyulur 
ve ihtiyacı olan her bireyi bu imkanlar-
dan faydalandırabiliriz.
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EKONOMİ

KORUMACILIK 
büYümEYi 
FrEnliYOr

KPMG Türkiye’nin dünya ve Türkiye ekonomisinde makroekonomik gelişmeleri değerlendirdiği 
Bakış’a göre, 2018’in üçüncü çeyreğinde dünya ekonomisi, küresel ticaretteki korumacılık eğilimle-
rinin yayılması ve Amerikan Merkez Bankası’nın faiz artırma kararının etkisiyle yavaşlama trendine 
girdi. Finansal koşullardaki değişimden nasibini alan Türkiye’de ise, dış talebin gücünü koruması, 

büyümedeki yavaşlamayı azalttı.

KPMG Türkiye’nin yılın her üç 
aylık dönemine ilişkin hazırladığı 
Bakış’ın yeni sayısında 2018’in 

ilk 9 ayına ait makro veriler değerlen-
dirildi. Bakış’a göre, Temmuz ortasın-
da ABD ile yaşanan siyasi gerilim ve 
buna bağlı gelen dolar kurundaki artış 
nedeniyle faizlerde hızlı bir yükseliş 
yaşayan Türkiye, dış talebin devam-
lılığı sayesinde, gelişmekte olan 
ekonomileri saran yavaşlama trendi-
nin etkilerini bir ölçüde savuşturmayı 
başardı.
2018 ilk çeyrekte yüzde 7,3 büyüme 
ivmesini koruyan Türkiye, ikinci çey-
rekte yüzde 5,2 büyüme ile bir miktar 
yavaşladı. Üçüncü çeyreğe ilişkin 
büyüme beklentileri de, yüksek döviz 
kuru ve enflasyon nedeniyle aşağıya 

çekildi. Bakış’ın 12’nci sayısından 
yansıyan dünya ve Türkiye ekonomi-
sine dair başlıklar şöyle:

FED HIZ kEsmiYOr
2018’in üçüncü çeyreğinde küresel 
ticaretteki korumacılık eğilimlerinin 
hayata geçmesiyle, başta gelişmekte 
olan ülkeler olmak üzere,bazı ülkeler-
de büyümede yavaşlama görülmeye 
başlandı. ABD ekonomisinden gelen 
veriler, güçlü büyümeyi teyit etse de 
Avrupa’da ihracatçı sektörler ve ülkeler 
öncülüğünde kademeli yavaşlama 
sürüyor. Bu ortamda Amerikan Merkez 
Bankası (Fed) kademeli faiz artırımlarına 
devam etme yönünde karar aldı. Fed 
faiz artırımlarını 2019‘da da sürdürece-
ğinin sinyalini verdi.

AVrUPA FrEnE bAstI
Avrupa’da güven endeksleri büyümenin 
yavaşladığını işaret ederken, Avrupa 
Merkez Bankası da yıl sonunda varlık 
alım programını sonlandırmaya hazır-
lanıyor. Euro Bölgesi’nden gelen son 
veriler, küresel ticaretteki korumacı eği-
limlerin ihracatçı ülkelerde yavaşlama 
işaretleri ortaya çıkardığını gösteriyor. 
İkinci çeyrekte bölge ekonomilerinin 
yıllık bazda büyüme hızı ilk çeyrekteki 
yüzde 2,4’ten yüzde 2,1’e geriledi.Ülke 
bazlı veriler en belirgin ivme kaybının 
Fransa ve İspanya’da olduğuna işaret 
ediyor. Erken öncü veriler, yavaşlama-
nın küresel ticaretteki korumacı adımlar 
nedeniyle Almanya ve İtalya’da da 
belirginleştiğini ortaya koyuyor.
Jeopolitik gerilimlerin sürmesi nedeniyle 
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ham petrol fiyatlarındaki yükseliş de 
devam ediyor. Dolardaki güçlenmeyle 
birlikte dünya genelinde üretim maliyet-
lerindeki yukarı yönlü eğilim sürüyor.
IMF ve OECD, gelişmelere karşın 
dünya ekonomisinin 2018’de yüzde 3,7 
büyüyeceğini öngörüyor. 2019 yılı için 
de büyüme beklentileri olumlu.

YAVAŞlAmA sInIrlI kAlDI
2018’e güçlü bir başlangıç yapan 
Türk ekonomisi, yaz aylarında ABD 
ile yaşanan siyasi gerilimin ardından 
gelen dolar kurundaki yükselişle birlikte 
yavaşlama trendine girdi. Finansal 
koşullardaki sıkılaşma, yurtiçi talebi 
azaltırken, dış talebin gücünü koruması, 
büyümedeki yavaşlamayı sınırladı.

Ek önlEmlEr ŞArt
İkinci çeyrekte artışa geçen enflas-
yon, üçüncü çeyrekte de hız kazandı. 
Hükümetin, özel sektör ve bankaların 
desteğiyle başlattığı ‘Enflasyonla Topye-

kün Mücadele Planı’nın beklenen faydayı 
sağlaması için Türkiye Cumhuriyeti Mer-
kez Bankası’nın önümüzdeki dönemde 
para politikasını daha da sıkılaştırarak 
ilave destek vermesi gerekeceği olası.

tUriZmDE rEkOr gElEbilir
2018 yazı, Türk ekonomisinin diğer 
sektörlerine kıyasla turizmde oldukça 
olumlu havada geçti. İlk yarıda turist sa-
yısı yüzde 30,4, turizm gelirleri ise yüzde 
30,6 artış gösterdi. Turizm sezonunun 
en yüksek dönemi olan Temmuz-Ağus-
tos aylarında da turist sayısındaki artış 
geçen yılın güçlü bazı nedeniyle bir 
miktar yavaşlama gösterse de devam 
etti. Yılbaşından bu yana turist sayısında-
ki artış yüzde 22,9 olarak gerçekleşirken, 
gelirlerde de yüzde 23 oranında artış 
yaşandı. Eylül-Aralık döneminde, geçen 
yılın aynı dönemindeki kadar turist gel-
mesi halinde, yıl bazında bugüne kadarki 
en yüksek turist artışına ulaşılabileceği 
öngörülüyor.

tArIm VE inŞAAttA istiHDAm kAYbI
İşgücü piyasası 2017’deki hızlı bü-
yüme ve istihdam artışının ardından 
2018 ilk çeyreğe zayıf başlamıştı. 
Ancak ikinci çeyreğin sonu ve üçüncü 
çeyreğin başında istihdam bir miktar 
toparlandı. Tarım ve inşaat sektörle-
rinde sene başından bu yana süren 
istihdam kayıpları devam ederken, 
sanayi ve hizmetlerde istihdam ılımlı 
bir artış kaydetti.

ticAri krEDilErin 
büYümE HIZI ArttI
Döviz kurlarındaki yükselişler üçün-
cü çeyrekte hızlanırken, bankacılık 
sektöründe de kredi ve mevduatlarda 
yüksek oranlı artışlar yaşandı. 2018 
ikinci çeyrek sonunda yüzde 22,1 olan 
kredilerin yıllık büyüme hızı, Eylül 
sonunda yüzde 28,1 olarak gerçekleş-
ti. Aynı dönemde mevduatların yıllık 
büyüme hızı ise yüzde 21,5’den yüzde 
33,6’ya yükseldi.








